


Milí spoluobčané, milí sousedé,

oslavili jsme Velikonoce, svátky naděje, kterou 
přináší nejen tato nejvýznamnější křesťanská udá-
lost, ale i probouzení se jarní přírody.  Dobrým zvy-
kem v tomto čase je po zimě uklidit. To jsme udělali 
i v naší obci v průběhu prvního dubnového víkendu. 
Kolem sokolovny a hřiště pod ní uklízeli členové so-
kola, skauti prošli kolem Obůrku až ke staré školce, 
kde je i  jejich klubovna. Nejrozsáhlejší úklid celého 
centra obce, včetně prostoru kolem hřbitovů a ob-
chodu a, pak proběhl v neděli organizovaný kulturní 
komisí v čele s Ivou Hrazdírovou. Celá akce potvrdila, 
že obec žije a je zde spousta skvělých lidí, kterým ne-
jen že není lhostejné dění v obci, ale jsou ochotni pro 
náš společný domov a veřejný prostor, který sdílíme, 
obětovat svůj čas a energii. Velké poděkování orga-
nizátorům akce Ukliďme Česko v  obci i  všem, kteří 
přiložili ruku k dílu. A poznání z akce, kromě respek-
tu k těm, kteří byli ochotni jít obec uklízet? Papírky 
od bonbónů odhazují zásadně milovníci hašlerek, 
kuřáci na autobusových zastávkách mají problém 
odhazovanými vajgly se trefi t do odpadkového koše 
a  odhozené papírové kapesníčky zůstávají v  trávě 
kolem chodníků a kolem obchodu ležet hodně dlou-
ho.  Sesbíralo se přes dvacet pytlů odpadků. 

Domácí jarní úklidy mají lidé nyní usnadněny ote-
vřením sběrného místa v areálu bývalého družstva. 
Od otevření dne 4. března již občané naplnili několik 
kontejnerů. Kontejnery byly pořízeny v minulém ob-
dobí z dotace ve výši   814 263,- Kč. Pokud bychom je 
dál nechaly jen odložené a nepoužívané, v letošním 
roce už by hrozilo porušení podmínek udržitelnosti 
dotace, a tedy její vrácení. Sběrné místo je jen prv-
ní krok. Dál připravujeme zřízení plnohodnotného 
sběrného dvora. 

Od podzimu jsme „uklízeli“ i  na obecním úřadě. 
Kdo sleduje jednání zastupitelstva, pak ví, že na ná-
vrh nové rady obce zastupitelstvo pověřilo vedení 
obce uzavřením dodatků smluv o narovnání k pro-
jektům ZTV Pod Stráží a Rekonstrukce Centra obce 
ul. 4. května. To bylo nutné, aby bylo možné tyto 
projekty dokončit a  započít s  realizací těchto akcí. 
Průběžně za aktivní účasti stavební komise mapuje-

me stav komunikací a chodníků,  tvoříme plán jejich 
údržby po zimě, obnovujeme přípravu na dobudo-
vání kanalizace v  obci a  řešení kolem Rožku.  Prio-
rity i program dalšího rozvoje obce jsme představili 
u Kulatého stolu - jarní besedě s občany. 

Konečně úklidem by se dala nazvat i oprava míst-
ností včetně zajištění havarijního stavu rozvodů 
elektřiny zde po bývalé městské policii v prvním pa-
tře obecního úřadu. Doposud sloužily jen jako zby-
tečně velký prostor pro skříně s  archivními šanony 
a náhodné skladiště.  Cílem opravy je vytvořit kulti-
vované prostředí, potřebný klid a soukromí pro ob-
čany při vyřizování jejich osobních záležitostí i lepší 
pracovní prostředí pro zaměstnankyně obce a  čin-
nost úřadu. Úpravou obec získá také prostory pro ak-
tivní práci komisí rady a činnost zřízených poraden. 
Jediný prostor k jakémukoliv takovému jednání byl 
doposud jen v obřadní místnosti.  Původní historic-
ká zasedací místnost bude sloužit vedení obce a jako 
zasedačka pro jednání rady obce podle potřeby i za 
přítomnosti přizvaných hostů, odborníků a občanů 
při řešení jejich požadavků.

Nové prostory budou sloužit veřejnosti od polovi-
ny května. Těšíme se na vás.

Přeji vám všem krásné, úspěšné a pohodové jar-
ní dny, zdraví, naději a lásku, spokojenost s životem 
v naší krásné obci. 

Vaše Alena Gajdůšková, místostarostka
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Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 12. zasedání dne 15. 2. 2023
následující usnesení:

Usnesení 2/12RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí schválila ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Rady 
obce Želechovice nad Dřevnicí ze dne 15. 2. 2023 radního 
Radka Šarmana a současně schválila zapisovatelku – pořizo-
vatelku zápisu PaedDr. Alenu Gajdůškovou.
Usnesení 3.1/12RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí schválila vyhlášení záměru prodeje části pozemku p. č. 
2277/2, orná půda, o  výměře cca 18 m2, který se nachází 
v katastrálním území obce Želechovice nad Dřevnicí zapsa-
ný na LV 10001.
Usnesení 4/12RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
 I. projednala a  schválila uzavření Dohody o  narovnání 
k akci: ZTV Pod Stráží, 1.etapa – projektová příprava a pově-
řuje starostu obce podpisem této Dohody.
II. projednala a schválila uzavření Dodatku č.1 ke Smlouvě 
o dílo na akci: ZTV Pod Stráží, 2. etapa – projektová přípra-
va a pověřuje starostu obce podpisem tohoto Dodatku č.1 
Smlouvy o dílo.
Usnesení 5/12RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí projednala a  schválila uzavření Dohody o  narovnání 
k akci: „Rekonstrukce centra obce, ul. 4. května, zpracování 
PD“ a pověřila starostu obce podpisem této Dohody.
Usnesení 6/12RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. vzala na vědomí informace o  postupu jednání ke stavbě 
provozního objektu technického zázemí obce. Schválila návrh 
vyrovnání s Ing. Arch. Petrem Zámečníkem ve výši 135 400 Kč.
II. pověřila starostu obce uzavření dohody o  narovnání 
schvaluje uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo č. 01-2022 
s Ing. Arch. Petrem Zámečníkem, Pod Hájem 342, 766 01 Va-
lašské Klobouky, uzavřené dne 18. 1. 2022.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí NESCHVÁLILA 
na svém 12. zasedání dne 15. 2. 2023
následující usnesení:

Usnesení 3.2/12RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí neschválila vyhlášení záměru prodeje části pozemku p. 
č. 173/2, o výměře cca 83 m2, ostatní plocha, ostatní komu-
nikace, který se nachází v katastrálním území obce Želecho-
vice nad Dřevnicí zapsaný na LV 10001.

Usnesení 3.3./12RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí neschválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 
2249/2 jiná plocha, ostatní plocha o vým. 79 m2 a vyhlášení 
záměru prodeje pozemku p. č. 2250/4 zahrada o vým. 80 m2 
ve vlastnictví obce Želechovice nad Dřevnicí v k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí, zapsáno na LV 10001.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 13. zasedání dne 1. 3. 2023
následující usnesení:

Usnesení  1/13RO/2022: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích schválila 
program 13. schůze.
Usnesení 2/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí schválila ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Rady 
obce Želechovice nad Dřevnicí ze dne 1. 3. 2023 radního Ing. 
Jána Paprčku a současně schválila zapisovatelku – pořizova-
telku zápisu PaedDr. Alenu Gajdůškovou.
Usnesení 3/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila pachty pozemků poz. p. č. 223/11, trvalý travní 
porost o výměře 12 357 m2, poz. p. č. 234/11, ostatní plo-
cha, ostatní komunikace o výměře 192 m2, poz. p. č. 345/1, 
trvalý travní porost o výměře 10 769 m2, poz. p. č. 1499/2, 
orná půda o výměře 699 m2, poz. p. č. 1499/6, orná půda 
o  výměře 140 m2, poz. p. č. 1499/7 o  výměře 37 m2, poz. 
p. č. 1563/11, trvalý travní porost o výměře 7 969 m2, poz. 
p. č. 1569/2, trvalý travní porost o výměře 726 m2, poz. p. 
č. 1569/22, trvalý travní porost o výměře 7 178 m2, poz. p. 
č. 1614/3, orná půda o výměře 1 765 m2, poz. p. č. 1614/5, 
orná půda o výměře 762 m2, poz. p. č. 1614/6, orná půda 
o výměře 201 m2, poz. p. č. 1614/7, orná půda o výměře 287 
m2, poz. p. č. 1614/12, orná půda o výměře 373 m2, poz. p. č. 
1680/3, orná půda o výměře 499 m2, poz. p. č. 1680/8, orná 
půda o výměře 3 088 m2, poz. p. č. 1757/16, orná půda o vý-
měře 1 017 m2, poz. p. č. 2053/17, orná půda o výměře 1 453 
m2, poz. p. č. 2053/18, orná půda o výměře 2 054 m2, poz. p. 

č. 2170/8, orná půda o výměře 39 m2, poz. p. č. 2204/1 trvalý 
travní porost o  výměře 1 054 m2, poz. p. č. 2221/12, orná 
půda o výměře 373 m2, poz. p. č. 2237/21, trvalý travní po-
rost o výměře 2 950 m2, poz. p. č. 2264/2, trvalý travní porost 
o výměře 8 885 m2, poz. p. č. 2355/9 orná půda o výměře 3 
607 m2, poz. p. č. 2417, ostatní plocha, ostatní komunika-
ce o výměře  721 m2, poz. p. č. 2418/3, trvalý travní porost 
o výměře 857 m2, poz. p. č. 2419/3 neplodná půda, ostatní 
plocha o výměře 2 030 m2, poz. p. č. 2426/2, trvalý travní po-
rost o výměře  65 m2, poz. p. č. 2445/2, orná půda o výměře 
598 m2, poz. p. č. 2445/6, orná půda o výměře 50 m2, poz. 
p. č. 2445/7, orná půda o výměře 341 m2, poz. p. č. 2445/8, 
orná půda o  výměře 107 m2, poz. p. č. 2454, trvalý travní 
porost o výměře 442 m2, poz. p. č. 2652/1, neplodná půda, 
ostatní plocha o výměře  15 381 m2, poz. p. č. 2662/3, trvalý 
travní porost o výměře 14 506 m2, poz. p. č. 2662/20, orná 
půda o výměře 6 871 m2, poz. p. č. 2662/34, orná půda o vý-
měře 3 120 m2, poz. p. č. 2662/57, orná půda o výměře 953 
m2, poz. p. č. 2670/1, orná půda o výměře 13 182 m2, poz. 
p. č. 2670/3, trvalý travní porost o  výměře 4 946 m2, poz. 
p. č. 2684/2, orná půda o výměře 681 m2, poz. p. č. 2684/3, 
orná půda o výměře 12 566 m2, poz. p. č. 2696/3, orná půda 
o  výměře 2 530 m2, poz. p. č. 2697, ovocný sad o  výměře 
6 573 m2, poz. p. č. 2699/1, které se nachází v katastrálním 
území obce Želechovice nad Dřevnicí, zapsané na LV 10001, 
u katastrálního úřadu pro Zlínský kraj, Katastrální pracoviště 
Zlín společnosti  Plemenářské  služby a.s. , U farmy 275, Ot-
rokovice, na dobu určitou od 1. 3. 2023  do 31. 12. 2024 za 
cenu 3 500 Kč / ha  se zakotvením  automatické prolongace.
II. uložila starostovi obce vypracovat návrh smlouvy podle 
bodu I. tohoto usnesení, tuto smlouvu jménem obce uzavřít. 
Usnesení 5/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila nájem prostoru části nebytové jednotky č. 90/8, 
výměra 16 m2, ulice Výpusta čp. 90, k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí xxx na dobu neurčitou s  jednoměsíční výpovědní 
lhůtou, za 1 500 Kč / měsíčně, s účinností od 2. 3. 2023.
II. uložila starostovi obce vypracovat Smlouvu o nájmu po-
dle bodu I.
Usnesení 6/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí schválila odměnu za výkon technického dozoru investora 
na akci „Dopravní stavby v okolí ZŠ“ panu Ing. Pavlu Haitovi, 
Lysá 581, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí ve výši 76 000 Kč.
Usnesení 7/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí z důvodů pokrytí zájmů žáků o kvalitní výchovu v oblasti 
hudebních, výtvarných a dramatických oborů, tedy zajištění 
rovných příležitostí pro všechny děti navýšením kapacity   
ZUŠ Morava, podpořila záměr zvýšení počtu žáků ZUŠ Mo-
rava pro následující školní roky.
Usnesení 8/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila Oblastnímu spolku ČČK poskytnutí dotace na 
pořádání jednorázové akce „Schůze Místní skupiny ČČK“, 
termín konání akce 24. 2. 2023.
II. uložila starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypraco-
vat a uzavřít veřejnoprávní smlouvu podle bodu I.  mezi obcí 
Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice 
nad Dřevnicí, IČ 75158094 a Oblastním spolkem ČČK Zlín, Po-
toky 3314, 760 01 Zlín, IČ 00426326 na částku ve výši 4 000 Kč.
Usnesení 9/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila SDH Želechovice nad Dřevnicí poskytnutí dotace 
na pořádání jednorázové akce „Dětský den na střelnici“, ter-
mín konání akce 27. 5. 2023.
II. ukládá starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypra-
covat a uzavřít veřejnoprávní smlouvu podle budu I.  mezi 
obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Žele-
chovice nad Dřevnicí, IČ 75158094 a SDH Želechovice nad 
Dřevnicí, Podřevnická 405, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí 
IČ 65792394 na částku ve výši 15 000 Kč.
Usnesení 10/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila Tělocvičné Jednotě Sokol Želechovice poskytnutí 
dotace na pořádání jednorázové akce „XIV. Folkový večer“, 
termín konání akce 25. 3. 2023.
II. uložila starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypraco-
vat a uzavřít veřejnoprávní smlouvu podle budu I.  mezi obcí 
Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice 
nad Dřevnicí, IČ 75158094 a Tělocvičnou Jednotou Sokol Že-
lechovice, 4. května 48, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí IČ 
44119259 na částku ve výši 5 000 Kč.
Usnesení 11/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí schválila poskytnutí příspěvku na Linku bezpečí, z. s. 
formou fi nančního daru ve výši 4 000 Kč pro Linku bezpečí, 
z. s., Ústavní 95,18102 Praha 8.
Usnesení 12.1/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad 

Dřevnicí doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválit SDH Želechovice nad Dřevnicí poskytnutí 
dotace na činnost organizace pracující s dětmi v roce 2023 
ve výši 15 600 Kč.
Usnesení 12.2/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválit SDH Želechovice Paseky poskytnutí dotace na činnost 
organizace pracující s dětmi v roce 2023 ve výši 34 800 Kč. 
Usnesení 12.3/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválit Tělocvičné Jednotě Sokol Želechovice 
poskytnutí dotace na činnost organizace pracující s  dětmi 
v roce 2023 ve výši 9 600 Kč.
Usnesení 12.4/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevni-
cí schválit TJ Sokol Lípa, z. s. poskytnutí dotace na činnost 
organizace pracující s dětmi v roce 2023 ve výši 22 800 Kč.
Usnesení 12.5/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválit Centrum pro rodinu Vizovice, z. s. poskytnutí na čin-
nost organizace pracující s dětmi v roce 2023 ve výši 24 000 Kč.
Usnesení 12.6/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválit Junák – český skaut, středisko Impeesa 
Zlín, z. s. poskytnutí dotace na činnost organizace pracující 
s dětmi v roce 2023 ve výši 30 000 Kč.
Usnesení 12.7/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřev-
nicí schválit Sarkander, z. s. poskytnutí dotace na činnost 
organizace pracující s dětmi v roce 2023 ve výši 21 600 Kč.
Usnesení 13/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí doporučila Zastupitelstvu obce ke schválení poskytnutí 
dotace na vybudování ČOV ve výši 50 % skutečných nákla-
dů, max. 25 000 Kč manželům xxx.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí NESCHVÁLILA 
na svém 13. zasedání dne 1. 3. 2023
následující usnesení:

Usnesení 4/13RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí neschválila zveřejnění záměr pachtu na pozemcích p. 
č. 2699/1, orná půda, výměra 8 927 m2, p. č. 2699/2, orná 
půda, výměra  2 734 m2, p. č. 2699/3, orná půda, výměra  
26 948 m2, p. č. 2699/5, orná půda, výměra 8 900 m2, p. č. 
2699/9, orná půda, výměra 6 239 m2, p. č. 2699/11, orná 
půda, výměra 1 997 m2, p. č. 1002/3 trvalý travní porost, 
výměra 60 m2, p. č. 2681 trvalý travní porost, výměra  3124 
m2, p. č. 2682 ostatní plocha komunikace, výměra  364 m2, 
p. č. 2683/1 trvalý travní porost, výměra 2 221 m2, p. č. 2700 
ostatní plocha, neplodná půda, výměra 844 m2.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 14. zasedání dne 8. 3. 2023
následující usnesení:

Usnesení 1/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích schválila 
program 14. schůze.
Usnesení 2/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí schválila ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Rady 
obce Želechovice nad Dřevnicí ze dne 8. 3. 2023 radního Ing. 
Petra Hrazdiru a současně schválila zapisovatelku – pořizo-
vatelku zápisu PaedDr. Alenu Gajdůškovou.
Usnesení 3/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí projednala a doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice 
nad Dřevnicí schválit prodej části pozemku p. č. 2277/2, 
orná půda, o  výměře cca 18 m2, který se nachází v  katas-
trálním území obce Želechovice nad Dřevnicí, zapsaný na 
LV 10001, za cenu dle znaleckého posudku, tj. 200 Kč /m2.
Usnesení 5/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí do-
poručila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí schválit:
I. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) záko-
na o obcích stanoví odměnu za výkon funkce člena komise 
rady jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 3 
311 Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 
1. 4. 2023, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedá-
ní zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
II. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanoví odměnu za výkon funkce předsedy komise 
rady jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 3 
972 Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění 
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pozdějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 
1. 4. 2023, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedá-
ní zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
Usnesení 6./14RO/2023: Rada obce Želechovic nad Dřevnicí 
doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválit změnu usnesení 9./USTZO/2022 ze dne 20. 10. 2022:
I. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích, stanoví odměnu za výkon funkce neuvolněného 
člena zastupitelstva obce ve výši 1 986 Kč měsíčně, dle na-
řízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění pozdějších předpisů. 
Odměna bude poskytována ode dne 1. 4. 2023, v případě 
nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání zastupitelstva, je-
hož se zúčastnil. 
II. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) záko-
na o obcích stanoví odměnu za výkon funkce člena výboru 
zastupitelstva jako neuvolněného člena zastupitelstva obce 
ve výši 3 311 Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., 
ve znění pozdějších předpisů. Odměna bude poskytována 
ode dne 1. 4. 2023, v případě nástupu náhradníka ode dne 
1. zasedání zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
III. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanoví odměnu za výkon funkce předsedy výboru 
jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 3 972 
Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění poz-
dějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 1. 4. 
2023, v  případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání 
zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
IV. v souladu s § 72, §77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanoví odměnu za výkon funkce člena rady obce 
jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 7 945 
Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění poz-
dějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 1. 4. 
2023, v  případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání 
zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
V. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) záko-
na o obcích stanoví odměnu za výkon funkce místostarosty 
jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 
35 751 Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve 
znění pozdějších předpisů. Odměna bude poskytována ode 
dne 1. 4. 2023, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. za-
sedání zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
VI. v souladu s § 74 odst. 3 zákona o obcích stanoví, že při sou-
běhu výkonu několika funkcí se odměna neuvolněnému čle-
novi zastupitelstva obce poskytne pouze za výkon funkce, za 
niž podle rozhodnutí zastupitelstva náleží nejvyšší odměna.
Usnesení 7/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí s odkazem na ust. § 84 odst. 2 písm. f ) navrhla Zastu-
pitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí delegovat Ing. Ivo 
Thurnera, jako zástupce obce na valné hromady spol. Vodo-
vody a kanalizace Zlín, a.s., IČ 49454561 pro r. 2023.
Usnesení 8/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí vzala na vědomí zprávu o činnosti obecního úřadu od 2. 
veřejného zastupitelstva bez připomínek.
Usnesení 9/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
vzala na vědomí informaci o postupu zpracování projektové do-
kumentace Vodovod Paseky a předložila ZO k rozhodnutí poža-
davek o navýšení ceny vzhledem k nárůstu rozsahu celé zakázky.
Usnesení 11/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila poskytnutí fi nančního daru ve výši 8 000 Kč pro 
člena SDH Želechovice nad Dřevnicí, řidiče zásahové cister-
ny na rozšíření řidičského průkazu o skupinu „C“ panu xxx.
II. uložila starostovi obce uzavřít Darovací smlouvu podle 
bodu I.
Usnesení 12/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí projednala cenovou nabídku a  schválila objednávku 
opravy výtluků a nerovností v obci technologií JETPATCHER 
u ROADMEDIC s. r. o., Pod Senovou 2960/70, 787 01 Šum-
perk, IČ 28586484 za cenu 163 800 Kč bez DPH vč. dopravy.
Usnesení 13/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí projednala cenovou nabídku na prořezávku a  výřez 
nežádoucích dřevin v obecním lese a schválila objednávku 
u  Dušana Koňaříka, Hvozdná 298, 763 11, IČ 63463580 za 
cenu 45 920 Kč bez DPH.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
na svém 14. zasedání dne 8. 3. 2023
následující usnesení PŘERUŠILA PROJEDNÁVÁNÍ BODU:

Usnesení 4/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí přerušuje bod Projednání žádosti Waldorfské školy o sní-
žení ceny za schválený prodej pozemku a  žádá doplnění 
výše ceny podle znaleckého posudku v době prodeje.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí NESCHVÁLILA 
na svém 14. zasedání dne 8. 3. 2023
následující usnesení:

Usnesení 10/14RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí neschválila vyhlášení záměru prodeje pozemku p. č. 744/2, 
ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 65 m2, který se 
nachází v katastrálním území obce Želechovice nad Dřevnicí, 
zapsáno na LV 10001 u katastrálního úřadu pro Zlínský kraj.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 15. zasedání dne 15. 3. 2023
následující usnesení:

Usnesení 1/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích schválila 
program 15. schůze.
Usnesení 2/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí schválila ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Rady 
obce Želechovice nad Dřevnicí ze dne 15. 3. 2023 radního 
Radka Šarmana a současně schválila zapisovatelku – pořizo-
vatelku zápisu PaedDr. Alenu Gajdůškovou.
Usnesení 4/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválit Školnímu sportovnímu klubu při Základní škole Že-
lechovice nad Dřevnicí poskytnutí dotace na činnost organi-
zace pracující s dětmi v roce 2023 ve výši 69 600 Kč.
Usnesení 5/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila zřízení věcného břemene za účelem jízdy a chůze 
přes mostek na části pozemku parc. č. 184/28, koryto vodní-
ho toku, vodní plocha v katastrálním území Želechovice nad 
Dřevnicí, zapsáno na LV 10001,  jednorázová náhrada za zříze-
ní věcného břemene bude účtována ve výši nákladů na úko-
ny spojené se zřízením a zakotvením věcného břemene xxx.
II. uložila starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí uzavřít 
návrh Smlouvy podle bodu č. I.
Usnesení 6/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí projednala cenovou nabídku na pokácení smrků a ořešá-
ku u hřbitovní zdi v obci a schvaluje objednávku u Stanislava 
Zemana, Vítovská 420, 763 16 Fryšták, IČ 68085923, za cenu 
do 10 000 Kč bez DPH.
Usnesení 7.1/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí projednala záměr provedení demolice objektu Želecho-
vice nad Dřevnicí čp. 6 na pozemku p. č. 710 k. ú. Želechovice 
nad Dřevnicí, dle projektu vypracovaném Ing. Leopoldem 
Hurtou v předpokládané hodnotě 976 000 Kč bez DPH.
Usnesení 7.2/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí 
pověřit Radu obce Želechovice nad Dřevnicí upřesněním 
a provedením výběrového řízení na zhotovitele  
II. doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí 
pověřit starostu obce Ing. Ivo Thurnera podpisem Smlouvy 
o dílo s vybraným zhotovitelem.
Usnesení 8/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí schválila cenové nabídky na provedení úprav kanceláří 
obecního úřadu. Malby a nátěry ve výši 24 291 Kč bez DPH, 
podlahářské práce 35 870 Kč bez DPH, zednické práce 66 
700 Kč bez DPH, elektroinstalace 51 950 Kč bez DPH a klima-
tizace 69 980 Kč bez DPH, dle přílohy zápisu č. 7.
Usnesení 9/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí schválila cenovou nabídku na zpracování Zadání územní 
studie – lokalita Pod Stráží Etapa II. ve výši do 30 000 Kč bez 
DPH od Ing. Arch. Kateřiny Kočové, Ellement /kancelář pro 
architekturu a design/ Nad Ovčírnou II 1295, 76001 Zlín.
Usnesení 10/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí schválila cenovou nabídku od fy EXTRÉMNÍ ZAHRADY s. 
r. o., Tvrz 209, Zlín - Lužkovice 763 11 na odvrtání pařezů na 
katolickém hřbitově v celkové výši 13 600 Kč bez DPH.
Usnesení 12/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí projednala a schválila cenovou nabídku Marcely Urba-
nové ve výši 37 000 Kč bez DPH na zpracování projektové 
dokumentace na řešení příjezdu k domu RD Paseky čp. 539, 
Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 12/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí projednala a doporučila Zastupitelstvu obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí ke schválení Rozpočtové opatření č. 2/2023 
dle přílohy zápisu č. 10.
Usnesení 13/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí projednala a doporučila Zastupitelstvu obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí ke schválení program 3. zasedání Zastupi-
telstva obce Želechovice nad Dřevnicí bez připomínek.

Usnesení 14/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválila cenovou nabídku fy Atlas Software, zastoupené p. 
Hynkem Tláskalem na pořízení systému právních informací 
CODEXIS v ceně 40 000 Kč bez DPH na dobu tří let, respektive 
na celé funkční období do dalších řádných komunálních voleb.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí NESCHVÁLILA 
na svém 15. zasedání dne 15. 3. 2023
následující usnesení:

Usnesení 3/15RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
nedoporučila Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. zrušit usnesení 5. 1./15ZO/2021 ze dne 24. 3. 2021 stano-
vující cenu prodávaných pozemků žadateli Spolku pro Wal-
dorfskou školu ve Zlíně a okolí, Sokolská 3921, 76001 Zlín, 
za cenu 200 Kč / m2.
II. schválit cenu za prodej části pozemku p. č. 1875/2, trav-
ní porost, o vým. 593 m2 a části pozemku p. č. 2000, trvalý 
travní porost, o výměře 184 m2, oba v k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí, zapsáno na LV 10001 u  katastrálního úřadu pro 
Zlínský kraj Spolku pro Waldorfskou školu ve Zlíně a okolí, 
Sokolská 3921, 76001 Zlín, za cenu 100 Kč / m2 z  důvodu 
nedostupnosti pozemku a špatné konfi gurace terénu.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 16. zasedání dne 22. 3. 2023
následující usnesení:

Usnesení 1/16RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích schválila 
program 16. schůze.
Usnesení 2/16RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí schválila ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Rady 
obce Želechovice nad Dřevnicí ze dne 22. 3. 2023 radního 
Ing. Jána Paprčku a současně schválila zapisovatelku – poři-
zovatelku zápisu PaedDr. Alenu Gajdůškovou.
Usnesení 3/16RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí projednala a doporučila Zastupitelstvu obce Želechovice 
nad Dřevnicí ke schválení Rozpočtové opatření č. 2/2023 dle 
přílohy zápisu č. 2.
Usnesení 4/16RO/2023 Rada obce Želechovice nad Dřevnicí 
schválila úhradu nákladů na dopravu ve výši do 20 000 Kč pro 
členy Místní skupiny Českého červeného kříže a členy Klub seni-
orů Paseky Želechovice nad Dřevnicí z rozpočtu obce – v souvis-
losti se zájezdem do Opavy a okolí, který se uskuteční 18. 5. 2023.
Usnesení 5/16RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. projednala a zamítá žádost o fi nanční příspěvek pro Do-
mov pro seniory Lukov, p. o. 
II. doporučila vedení obce, po dohodě s vedením DS Lukov, 
p. o., poskytnout zařízení věcný dar v hodnotě do 5 000 Kč. 
Usnesení 6/16RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí projednala a vzala na vědomí sdělení auditorky Ing. Gity 
Štolfové: Vyjádření se k  dalšímu postupu zadání projektu 
u  akce „Úpravy centra obce, lokalita Rožek a  Problematice 
ZTV Pod Stráží ze dne 14. 3. 2023. Toto sdělení předložila na 
vědomí Zastupitelstvu obce  Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 7/16RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí projednala a souhlasila s uzavírkou železničního přejezdu 
P8252 a schválila navrženou objízdnou trasu.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí SCHVÁLILA 
na svém 17. zasedání dne 5. 4. 2023
následující usnesení:

Usnesení  1/17RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o obcích schválila 
program 17. schůze.
Usnesení 2/17RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí schválila ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedání Rady 
obce Želechovice nad Dřevnicí ze dne 5. 4. 2023 radního Ing. 
Petra Hrazdiru a současně schválila zapisovatelku – pořizo-
vatelku zápisu PaedDr. Alenu Gajdůškovou.
Usnesení 3/17RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila návrh veřejnoprávní smlouvy o  vytvoření spo-
lečného školského obvodu spádové základní školy, jejíž 
činnost vykonává Základní škola a Mateřská škola Želecho-
vice nad Dřevnicí, příspěvková organizace, ul. 4. května 336, 
76311 Želechovice nad Dřevnicí, IČO: 72038519 a pověřila 
starostu obce podpisem této smlouvy.
II. projednala návrh obecně závazné vyhlášky, kterou se sta-
noví část společného školského obvodu základní školy, jejíž 
činnost vykonává Základní škola a Mateřská škola Želecho-
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vice nad Dřevnicí, příspěvková organizace, ul. 4. května 336, 
76311 Želechovice nad Dřevnicí, IČO: 72038519 a doporu-
čuje tuto vyhlášku ZO ke schválení.
Usnesení 4/17RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřev-
nicí projednala cenovou nabídku na opravu nabouraného 
stožáru veřejného osvětlení v  obci a  schválila objednáv-
ku u  AKTE PK s. r. o., Nad Pramenem 338, 760 01 Zlín, IČ 
05284368 za cenu ve výši 143 720 Kč vč. DPH.

Usnesení 5/17RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevni-
cí projednala cenovou nabídku na zpracování povodňové-
ho plánu obce a schválila objednávku u Ing. Jany Nečesán-
kové, Vodex, Jižní 588, 798 17 Smržice, IČ 05309565 za cenu 
ve výši 27 830 Kč vč. DPH.
Usnesení 6/17RO/2023: Rada obce Želechovice nad Dřevnicí:
I. schválila Školnímu sportovnímu klubu AŠSK při Základní 
škole a  Mateřské škole Želechovice nad Dřevnicí, pobočný 

spolek poskytnutí dotace na pořádání jednorázové akce 
„Memoriál Honzíka Plachého“, termín konání akce 21. 1. 2023.
II. schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Žele-
chovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad 
Dřevnicí, IČ 75158094 a Školním sportovním klubem AŠSK 
při Základní škole a Mateřské škole Želechovice nad Dřev-
nicí, pobočný spolek, 4. května 336, 763 11 Želechovice nad 
Dřevnicí, IČ 72553251 na částku ve výši 3 000 Kč.

Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí
na svém 3. veřejném zasedání dne 29. 3. 2023
SCHVÁLILO následující usnesení:

Usnesení 2/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí určuje ověřovatele zápisu pořízeného ze zasedá-
ní Zastupitelstva obce Želechovice nad Dřevnicí dne 29. 3. 
2023 Mgr. Evu Štauderovou a Rostislava Hanzlíka a současně 
určuje zapisovatelku – pořizovatelku zápisu Jitku Kláskovou.
Usnesení 3/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí v  návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice 
nad Dřevnicí 8/14RO/2023 ze dne 8. 3. 2023 bere na vědomí 
zprávu o činnosti obecního úřadu a vedení obce od 2. veřej-
ného zasedání Zastupitelstva obce Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 4/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí schvaluje zhotovení rozšíření projektové dokumen-
tace „Vodovod - Želechovice Paseky“ od Ing. Petra Vyorala, V-
-PROJEKT, nám. T. G. Masaryka 2433, 760 01 Zl a pověřuje Radu 
obce Želechovice nad Dřevnicí uzavřením Smlouvy o dílo. 
Usnesení 5/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí v  návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice 
nad Dřevnicí 6/16RO/2023 ze dne 22. 3. 2023 projednalo 
a  bere na vědomí sdělení auditorky Ing. Gity Štolfové - Vy-
jádření se dalšímu postupu zadání projektu u akce „Úpravy 
centra obce, lokalita rožek a Problematice ZTV Pod Stráží ze 
dne 14. 3. 2023 a ze dne 28. 3. 2023.
Usnesení 6/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí v  návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice 
nad Dřevnicí 3/14RO/2023 ze dne 8. 3. 2023:
I. schvaluje prodej části pozemku p. č. 2277/2, orná půda, vý-
měra cca 18 m2, který se nachází v katastrálním území obce 
Želechovice nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001 u katastrál-
ního úřadu pro Zlínský kraj, Katastrální pracoviště Zlín, xxx 
Želechovice nad Dřevnicí, za cenu 200 Kč / m2. 
II. ukládá starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypra-
covat návrh smlouvy podle bodu I. tohoto usnesení, tuto 
smlouvu jménem obce uzavřít a  podat příslušnému katas-
trálnímu úřadu návrh na vklad vlastnického práva podle této 
smlouvy do katastru nemovitostí.
Usnesení 7.1/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí 12.1/13RO/2023 ze dne 1. 3. 2023:
I. schvaluje poskytnutí dotace na činnost organizace pracují-
cí s dětmi v roce 2023 ve výši 15 600 Kč organizaci SDH Žele-
chovice nad Dřevnicí, IČ 65792394.
II.  ukládá starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypraco-
vat návrh veřejnoprávní smlouvy podle bodu I. tohoto usne-
sení, tuto smlouvu jménem obce uzavřít. 
Usnesení 7.2/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí 12.2/13RO/2023 ze dne 1. 3. 2023:
I. schvaluje poskytnutí dotace na činnost organizace pracují-
cí s dětmi v roce 2023 ve výši 34 800 Kč organizaci SDH Žele-
chovice Paseky, IČ 67026541.
II.  ukládá starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypraco-
vat návrh veřejnoprávní smlouvy podle bodu I. tohoto usne-
sení, tuto smlouvu jménem obce uzavřít. 
Usnesení 7.3/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí 12.3/13RO/2023 ze dne 1. 3. 2023:
I. schvaluje poskytnutí dotace na činnost organizace pracují-
cí s dětmi v roce 2023 ve výši 9 600 Kč organizaci Tělocvičná 
Jednota Sokol Želechovice, IČ 44119259.
II.  ukládá starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypraco-
vat návrh veřejnoprávní smlouvy podle bodu I. tohoto usne-
sení, tuto smlouvu jménem obce uzavřít. 
Usnesení 7.4/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí 12.4/13RO/2023 ze dne 1. 3. 2023:
I. schvaluje poskytnutí dotace na činnost organizace pracu-

jící s dětmi v roce 2023 ve výši 22 800 Kč organizaci TJ Sokol 
Lípa, z. s., IČ 44003986.
II.  ukládá starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypraco-
vat návrh veřejnoprávní smlouvy podle bodu I. tohoto usne-
sení, tuto smlouvu jménem obce uzavřít. 
Usnesení 7.5/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí 12.5/13RO/2023 ze dne 1. 3. 2023:
I. schvaluje poskytnutí dotace na činnost organizace pracují-
cí s dětmi v roce 2023 ve výši 24 000 Kč organizaci Centrum 
pro rodinu Vizovice, z. s., IČ 22856919.
II.  ukládá starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypraco-
vat návrh veřejnoprávní smlouvy podle bodu I. tohoto usne-
sení, tuto smlouvu jménem obce uzavřít. 
Usnesení 7.6/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí 12.6/13RO/2023 ze dne 1. 3. 2023:
I. schvaluje poskytnutí dotace na činnost organizace pracu-
jící s dětmi v  roce 2023 ve výši 30 000 Kč organizaci Junák 
– český skaut, středisko Impeesa Zlín, z. s., IČ 65822498.
II.  ukládá starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypraco-
vat návrh veřejnoprávní smlouvy podle bodu I. tohoto usne-
sení, tuto smlouvu jménem obce uzavřít. 
Usnesení 7.7/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí 12.7/13RO/2023 ze dne 1. 3. 2023:
I. schvaluje poskytnutí dotace na činnost organizace pracují-
cí s dětmi v roce 2023 ve výši 21 600 Kč organizaci Sarkander, 
z. s., IČ 60043920.
II.  ukládá starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypraco-
vat návrh veřejnoprávní smlouvy podle bodu I. tohoto usne-
sení, tuto smlouvu jménem obce uzavřít. 
Usnesení 7.8/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí 4/15RO/2023 ze dne 15. 3. 2023:
I. schvaluje poskytnutí dotace na činnost organizace pracu-
jící s dětmi v  roce 2023 ve výši 69 600 Kč organizaci Školní 
sportovní klub AŠSK při Základní škole a Mateřské škole Žele-
chovice nad Dřevnicí, pobočný spolek, IČ 72553251.
II.  ukládá starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypraco-
vat návrh veřejnoprávní smlouvy podle bodu I. tohoto usne-
sení, tuto smlouvu jménem obce uzavřít. 
Usnesení 8/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí v  návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice 
nad Dřevnicí 13/13RO/2023 ze dne 1. 3. 2023:
I. schvaluje poskytnutí dotace na vybudování ČOV ve výši 50 
% skutečných nákladů, max. 25 000 Kč xxx, 763 11 Želecho-
vice nad Dřevnicí.
II.  ukládá starostovi obce Želechovice nad Dřevnicí vypraco-
vat návrh veřejnoprávní smlouvy podle bodu I. tohoto usne-
sení, tuto smlouvu jménem obce uzavřít.
Usnesení 9/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí v  návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice 
nad Dřevnicí 5/14RO/2023 ze dne 8. 3. 2023: 
I. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) záko-
na o obcích stanoví odměnu za výkon funkce člena komise 
rady jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 3 
311 Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 1. 
4. 2023, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání 
zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
II. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanoví odměnu za výkon funkce předsedy komise 
rady jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 3 
972 Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 1. 
4. 2023, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání 
zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
Usnesení 10/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí v  návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice 

nad Dřevnicí 5/14RO/2023 ze dne 8. 3. 2023, které doporu-
čilo Zastupitelstvu obce Želechovice nad Dřevnicí schválit 
změnu usnesení 9./USTZO/2022 ze dne 20. 10. 2022:
I. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o  obcích, stanoví odměnu za výkon funkce neuvolněného 
člena zastupitelstva obce ve výši 1 986 Kč měsíčně, dle na-
řízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění pozdějších předpisů. 
Odměna bude poskytována ode dne 1. 4. 2023, v  případě 
nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání zastupitelstva, je-
hož se zúčastnil. 
II. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanoví odměnu za výkon funkce člena výboru za-
stupitelstva, jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve 
výši 3 311 Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve 
znění pozdějších předpisů. Odměna bude poskytována ode 
dne 1. 4. 2023, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. za-
sedání zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
III. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zá-
kona o  obcích stanoví odměnu za výkon funkce předsedy 
výboru, jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 
3 972 Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 
1. 4. 2023, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání 
zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
IV. v  souladu s  § 72, §77 odst. 2 a  § 84 odst. 2 písm. n) zá-
kona o obcích stanoví odměnu za výkon funkce člena rady 
obce jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 7 
945 Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 1. 
4. 2023, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání 
zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 
V. v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) záko-
na o obcích stanoví odměnu za výkon funkce místostarosty 
jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 35 751 
Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění poz-
dějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 1. 4. 
2023, v případě nástupu náhradníka ode dne 1. zasedání za-
stupitelstva, jehož se zúčastnil. 
VI. v souladu s § 74 odst. 3 zákona o obcích stanoví, že při sou-
běhu výkonu několika funkcí se odměna neuvolněnému čle-
novi zastupitelstva obce poskytne pouze za výkon funkce, za 
niž podle rozhodnutí zastupitelstva náleží nejvyšší odměna.
Usnesení 12/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice nad 
Dřevnicí 7.1/15RO/2023 a 7.2/15RO/2023 ze dne 15. 3. 2023:
I. schvaluje záměr provedení demolice objektu Želechovice 
nad Dřevnicí č.p. 6 na pozemku p. č. 710 k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí, dle projektu vypracovaném Ing. Leopoldem Hurtou 
v předpokládané hodnotě 976 000 Kč bez DPH.
II. pověřuje Radu obce Želechovice nad Dřevnicí upřesněním 
a provedením výběrového řízení na zhotovitele  
III. pověřuje starostu obce Ing. Ivo Thurnera podpisem 
Smlouvy o dílo s vybraným zhotovitelem.
Usnesení 13/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice nad 
Dřevnicí 3/16RO/2023 ze dne 22. 3. 2023 schvaluje Rozpoč-
tové opatření č. 2/2023, dokument je přílohou zápisu č. 10.

Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí
na svém 3. veřejném zasedání dne 29. 3. 2023
NESCHVÁLILO následující usnesení:

Usnesení 11/3ZO/2023: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí v návaznosti na usnesení Rady obce Želechovice nad 
Dřevnicí 7/14RO/2023 ze dne 8. 3. 2023 s odkazem na ust. § 84 
odst. 2 písm. f ) zákona o obcích (v platném znění) nedelego-
valo Ing. Ivo Thurnera, starostu obce, pro r. 2023 jako zástupce 
obce Želechovice nad Dřevnicí na valnou hromadu spol. Vo-
dovody a kanalizace Zlín, a. s., IČO 49454561.
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První jarní beseda, kulatý stůl, s občany Žele-
chovice nad Dřevnicí proběhla dne 14. dubna 
2023.  Všechny občany srdečně pozval pan 
starosta obce Ing. Ivo Thurner.   Beseda se ko-
nala v budově sokolovny a jejím cílem bylo se-
známit obyvatele s prioritami nového vedení, 
směry rozvoje obce a aktuálními tématy, které 

vedení obce řeší. 

Jako hosté se zúčastnili této besedy zástupci 
oddělení Policie ČR ve Vizovicích, pod jejichž 
správu naše obec spadá. Nadporučík Moni-
ka Kubíčková seznámila účastníky s  tématem 
bezpečnosti v  obci. Další z  hostů, zástupce 

Technických služeb Zlínsko pan Ing. Jan Ro-
chovanský, pohovořil o problematice nakládá-
ní s odpady.
Celou atmosféru podvečera doladil Zbyněk 
Ziggy Horváth několika písničkami a  výtečné 
domácí koláčky.

PaedDr. Alena Gajdůšková

Naším prvořadým cílem je zvýšit kvalitu živo-
ta lidí v  obci. Proto rozvíjíme služby občanům 
a  chceme pokračovat v  rozběhnutých projek-
tech, které tomuto cíli slouží. Vždy však s ohle-
dem na fi nanční možnosti obce, dobrým hos-
podařením s obecním majetkem a v souladu se 
zákonnými postupy.

  Nechceme zastavit žádný z  připravova-
ných projektů, a  to úpravy Rekonstrukce 
centra obce - ul. 4. května a zajištění ZTV Pod 
Stráží. Řešíme zákonné podmínky pro re-
konstrukci Centra obce Rožek, kultivaci této 
lokality a etapizaci výstavby zde v prvé řadě 
s  výstavbou domova s  pečovatelskou služ-
bou. Termíny realizace všech projektů  jsou 
závislé na stupni jejich připravenosti a mož-
nostech získání dotace na ně v daném čase. 

  Jednáme o dokončení Změny č.1 Územní-
ho plánu. Současně již připravujeme zámě-
ry pro zadání zpracování nového územního 
plánu. K  tomu připravíme aktualizaci Plánu 
rozvoje obce.

  Jako novou službu občanům jsme zřídili 
SBĚRNÉ MÍSTO v areálu bývalého družstva. 
Tím jsme zajistili udržitelnost dotace na po-
řízení kontejnerů, kde vzhledem k jejich do-
savadnímu nepoužívání hrozila vratka této 
dotace ve výši cca 800 tis. Kč. Naším cílem 

je vybudování sběrného dvora, který v  bu-
doucnosti zajistí sběr všech druhů odpadů. 

  Nepodporujeme rozšíření silnice I/49 
vzhledem k  negativním dopadům, které by 
v  obci přineslo zbourání domovů našich 
občanů, zvýšení provozu na této i vedlejších 
komunikacích v obci a s tím související vyšší 
hlučností a  zhoršení kvality životního pro-
středí. Hledáme jiná řešení ulehčení provozu 
při průjezdu obcí.

  Podporujeme spolkovou činnost v  obci, ze-
jména v  jejich práci s  dětmi a  mládeží. Již 
byl navýšen příspěvek na dítě na 1200,- Kč. 
Jednotlivým spolkům poskytujeme fi nanč-
ní, materiální a  administrativní podporu, tj. 
např. pomoc při vyřizování možných dotací 
a jiných záležitostí.

  Naším cílem je zlepšit kulturní život v  obci 
a pořádat více společných akcí, kde se budou 
moci setkávat občané všech věkových kate-
gorií.  Úkolem nově zřízené Komise pro kul-
turu a spolkovou činnost, kde jsou zástupci 
většiny spolků, je mimo jiné jednotlivé akce 
spolků koordinovat mezi sebou tak, aby se 
vzájemně mohly podporovat a  nabídly ob-
čanům dobré kulturní a  sportovní vyžití 
v průběhu celého roku.

  Zajistíme udržení a  obnovování zeleně 
v obci, údržbu veřejných prostranství napříč 

všemi ročními obdobími. Samozřejmostí, 
zejména s ohledem na bezpečí nás všech, je 
zimní údržba obecních komunikací a opravy 
po zimě včetně obnovy lesních cest.  

  Připravujeme opravy a budování chodníků 
v obci zejména v oblasti Lysá a podél hlavní 
cesty.

  Rozvíjíme poradenskou činnost v  oblasti 
práva a architektury. Nově jsme zřídili sociál-
ní poradnu.  Cílem je poskytnout občanům 
pomoc v  případech, kdy se dostanou do 
krizové situace nebo se chtějí v dané oblasti 
zorientovat.

  Podporujeme rozšíření naučných stezek 
včetně ochrany přírodně zajímavých lokalit 
a  stanovišť vzácných a  chráněných rostlin 
a živočichů, opatření k zadržení vody v kra-
jině.

  Našim cílem, pokud to bude možné, je pokra-
čovat na kanalizaci v obci. Zajistíme realiza-
ci projektu dobudování a  obnovy kanali-
zace a rozšíření vodovodu na Pasekách.

  Našim cílem je být moderní obcí. K  tomu 
chceme vybudovat vysokorychlostní inter-
net v obci, využít možností vybudování ob-
novitelných zdrojů pro školu a další objekty 
obce.

Ing. Ivo Thurner, starosta obce
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OBECNÍ PLES
V sobotu 4. března 2023 se po odmlce uskutečnil 

tradiční Obecní ples, tentokrát pod taktovkou Kul-
turní komise. Jednalo se již o VII. ročník a  pro jeho 
uspořádání byly opět využity prostory místní Soko-
lovny. K tanci a poslechu zahrála skupina Kosovci.

 
O zábavu se postaraly děti z Tanečního centra Ori-

anadance Zlín, iDance Studio a Taneční klub Fortuna 
Zlín. Za zmínku jistě stojí, že všichni vystupující byli 
žáky Základní školy Želechovice.

 
Kromě zábavy bylo pro hosty připraveno bohaté 

občerstvení v bufetu a mimo to také stánek Vinařství 
SOLARIS ze Zlína, které bylo založeno v roce 2020. 

Mimo téměř vyprodaného sálu byl také obrovský 
zájem o  tombolu, kterou se nám povedlo zajistit 
opravdu bohatou a na hosty čekalo 150 cen.

Celou akci hodnotíme jako velmi vydařenou 
a všem vám děkujeme za účast a podporu a těšíme 
se na další ročník.

UKLIĎME ŽELECHOVICE
V neděli 2. dubna jsme se společně s našimi ob-

čany zapojili do akce, Ukliďme Česko. I přes počasí, 
které bylo jako na houpačce, se nás sešlo cca 15, kdy 
nejmladší účastník měl teprve 4 roky. Jeho zapálení 
však bylo neuvěřitelné.

Společnými silami se nám povedlo uklidit velkou 
část naší obce a sesbírat přes 20 pytlů odpadu (od-
hadovaná hmotnost cca 350 kg!). Je až neuvěřitelné, 
co lidé dokáží do přírody odhodit. Tímto bychom 
rádi všechny poprosili, aby využívali sběrného dvora 
a nádob na tříděný odpad. Nebuďme k přírodě lho-
stejní.

Samozřejmě pro naše občany připravujeme další 
společné akce a těšíme se, že se nás bude potkávat 
čím dál více.

Ivana Hrazdirová, předsedkyně kulturní komise

Sokolovna má být důstojným sportovním a kultur-
ním stánkem obce.

Dne 26.1. 2023 se konala  první schůzka zástupců 
výboru TJ Sokol se zástupci obce. Obec zastupovalo 
nejvyšší vedení obce tedy starosta Ivo Thurner a mís-
tostarostka Alena Gajdůšková. Budovu Sokolovny si 
pak následně prohlédla a  s  vedením Sokola jednala 
i  stavební komise Rady obce v  čele se Stanislavem 
Pišťkem.

Společným zájmem a  účelem jednání je koordi-
novat činnost Sokola s možnostmi obce a potřebami 
občanů. Sokol, spolu s dobrovolnými hasiči, jsou nej-
starší spolky v obci. Sokolovna nahrazuje z velké části 
Kulturní dům. Budova je strategicky položena v cen-
tru obce. Nabízí prostor pro množství sportovních 
i kulturních aktivit. Odehrávají se zde vlastně všechny 
kulturní a společenské akce, vyjma těch malých, které 
se dějí v  obřadní místnosti  Obecního úřadu, popří-
padě na Pasekách u  hasičů.  Kromě toho Sokolovna 
slouží i školám a dalším spolkům.  

Lidé se dnes chtějí potkávat, chtějí cvičit. Sokol 
nabízí zdravý sport dostupný pro všechny. Proslulé 
je Tyršovo heslo: „V zdravém těle zdravý duch“. Proto 
součástí činnosti Sokola bylo vždy i vytvářet prostor 
pro kulturní dění. Mimochodem, víte, že Sokol v Žele-
chovicích byl založen členy pěveckého sboru?

Co trápí dnešní Sokol?  Členů má hodně. A  aktiv-
ních. Na jakoukoliv brigádu hned přijde několik desí-

tek ochotných a obětavých lidí. To ale neznamená, že 
by nebyl zájem o další členy.  

Nejvíce Sokol nyní trápí investice do údržby bu-
dovy, které by chtěl povýšit na menší rekonstrukce. 
Každého člověka, každou fi rmu v  dnešní době trá-
pí energie. Bohužel nejsme výjimka.  Tedy, je zájem, 
aby rekonstrukce  vedly k otevřenější budově, sražení 
energií k zemi, dříve, než energie srazí nás.  

Nárůst energií je opravdu enormní. Cestou 2 svet-
rů jít nehodláme, spíše cestou volby mnohem, mno-
hem levnějších energií. Jednání s vedením obce bylo 
i  o  tom, jak připravit plán oprav a  rekonstrukce pro 

dotační titul Národní sportovní agentury na obno-
vu a  rozvoj sportovních zařízení v  obcích do tří tisíc 
obyvatel.  Musíme pečovat o svěřený majetek předků 
s péčí řádného hospodáře v obci i v Sokole. 

Společnými silami to zvládneme.  Technické mož-
nosti energetických úspor tady jsou.  Budova soko-
lovny má možnosti architektonického a  funkčního 
rozvoje tak, aby se stala opravdovým sportovním 
a  kulturním stánkem v  obci. Chce to jen spojit síly 
a dobré s užitečným.

Pavel Sýkora, Alena Gajdůšková.
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Emma Baráková s rodiči a bratrem

Nela Bisaha s rodiči

David Col s rodiči Rozárie Havlová s rodiči 

Jan Konečný s rodiči 

V sobotu 25. února 2023 proběhlo v obřadní síni obecního úřadu v Želechovicích nad Dřevnicí tra-
diční VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ. Přivítáno bylo celkem 9 nových občánků: Emma Baráková, Nela Bisaha, David 
Col, Rozárie Havlová, Jan Konečný, Teodor Konečný, Michaela Matoušková, Václav Matůšů a Marek 
Vanderka. Rodiče převzali z rukou starosty Ing. Ivo Thurnera fi nanční dar ve výši 5 000 Kč, který obec 
poskytla. Slavnostní akce byla doprovázena

vystoupením Anny Ley Marušákové ve hře na cimbál pod vedením paní učitelky Zuzany Lapčí-
kové. Dále pod vedením paní učitelky Evy Stodůlkové vystoupili Anna Panáčková a sestry Rafajovi 
Eliška, Terezka a Lucinka, ty zpívaly a recitovaly malým občánkům na uvítanou dětské písničky a bás-
ničky. Všichni vytvořili kouzelnou atmosféru při této akci. Fotografovala: Sabina Kolářová.

Obecní Úřad
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Teodor Konečný s rodiči a sestrou

Michaela Matoušková s rodiči 

Václav Matůšů s rodiči a sestrou

Marek Vanderka s rodiči a bratrem

"DÍTKY JSOU NEJVĚTŠÍM BOŽÍM DAREM 
A KLENOTEM NEJPILNĚJŠÍHO OPATROVÁNÍ HODNÝM." 
J.A.KOMENSKÝ
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MICHAL ŠPENDLÍK: K REKONSTRUKCI
CENTRA OBCE - ROŽEK 

Vážení čtenáři, 
v  minulém vydání Zpravodaje jste si mohli 

přečíst názor bývalé místostarostky a  současné 
poradkyně nového vedení obce Ing. Hany Svobo-
dové na postup v přípravě projektu „Želechovice 
nad Dřevnicí – úpravy části centra obce“ (Rožek). 
Jelikož jsem byl u přípravy celého projektu od za-
čátku, rád bych uvedl na pravou míru řadu infor-
mací uvedených v článku „Rožek, Pod Stráží“, které 
neodpovídají skutečnosti. Příprava revitalizace 
území probíhá řadu let, od výkupu nemovitostí, 
přes odsouhlasení koncepce, její zakotvení do 
Strategického plánu obce a Střednědobého plánu 
sociálních a souvisejících služeb na Zlínsku, což je 
velmi důležité pro možnost čerpat na tento záměr 
evropské dotace, až po samotný architektonicko-
-urbanistický návrh. Tedy zhruba tři volební obdo-
bí. Po celou tu dobu je znám fakt, že objekt bývalé 
hospody Na Rožku obec spoluvlastní podílově. 
Jako vhodný způsob pro získání nejlepšího návr-
hu jsem upřednostňoval architektonickou sou-
těž. K této volbě mě vedly zkušenosti s přípravou 
projektu na rekonstrukci historického středu obce 
v  okolí obecního úřadu, kdy se v  zastupitelstvu 
obce téměř nevedla diskuse o přínosech jednot-
livých návrhů pro obec, ale o tom, kdo je autorem 
studie a  jak působí obrázky z vizualizace. Soutěž 
o návrh schválilo i zastupitelstvo obce, koncepce 
budoucího uspořádání území a  staveb byla sta-
novena obcí: 1. Bytový dům komunitního bydlení 
pro seniory 60+ - min. 18 bytových jednotek (stav-
ba v zahradě). 2. Bytový dům se startovacími byty 
– min. 6 bytových jednotek a prostory pro spolko-
vou činnost (pekárna). 3. Bytový dům s prodejnou 
– min. 6 bytových jednotek. Celkem mělo tedy 
v etapách vzniknout nejméně 30 nových bytů, při-
čemž většina z nich by zůstala ve vlastnictví obce, 
aby mohla rozhodovat o tom, kdo zde bude byd-
let. Současně jsme požadovali restaurování domu 
č.p. 87 jako připomínku původní želechovické 
zástavby, uspořádání dopravy v křižovatce, veřej-
ného prostoru a vybudování dostatečného počtu 
parkovacích míst. Vítězný návrh splňoval nejlépe 
všechny požadavky obce a  přinesl nejkvalitnější 
architektonicko-urbanistické řešení.

 
 Svým rozsahem a  celistvostí se, podle mého 

názoru, jedná o nejhodnotnější projekt, jaký kdy 
na obci vznikl. Ohlasy veřejnosti byly velmi po-
zitivní a  zasloužili jsme si i  respekt odborníků. 
Kromě úpravy zanedbané části obce, měl projekt 
sloužit jako část souboru opatření proti stárnu-
tí obyvatelstva a  vylidňování obce. Myslím, že 
i díky takto kvalitnímu zpracování, spoluvlastníci 
objektu bývalé hospody Na Rožku souhlasili se 
společným postupem a demolicí celé stavby, byť 
to pro ně přinese nepohodlí a starosti. V násled-
ném vypořádání by o část majetku přišli. V součas-
né době vlastní 4 jednotky v  budově a  cca 46% 
podíl na pozemku. Po vypořádání by měli získat 
3 jednotky a odpovídající podíl na pozemku pod 
budovou, který bude asi poloviční oproti součas-
nosti. Za tento velmi vstřícný a konstruktivní po-
stoj se jim patří poděkovat. Po dopracování studie 
vítězného návrhu v létě 2022, zastupitelstvo obce 

v září většinově schválilo pořízení projektové do-
kumentace až do stupně provádění stavby. Na 
základě toho bylo připraveno zadávací řízení na 
výběr projektanta. Blížící se volby do obecních 
zastupitelstev jsem nevnímal jako překážku, ne-
boť mě ani ve snu nenapadlo, že by někdo mohl 
usilovat o  zrušení projektu, na jehož přípravě se 
podílela předchozí tři zastupitelstva.

Další vývoj už asi všichni znáte, nová rada obce 
bez jakýchkoliv podkladů a seznámení se s projek-
tem, výběr dodavatele dokumentace pro staveb-
ní povolení a  realizaci stavby zrušila. Je pravdou, 
že jsme se jako kontrolní výbor, rozhodli obrátit 
v této věci na Úřad pro ochranu hospodářské sou-
těže. Zdůvodnění zrušení zadávacího řízení bylo, 
dle našeho názoru, zástupné (válka na Ukrajině) 
a  velkou roli sehrál i  fakt, že nám vedení obce 
odmítlo poskytnout podklady k  rozhodnutí rady, 
žádné totiž nebyly. Úřad byl v tu chvíli jediná au-
torita, která mohla nařídit pokračování řízení a za-
bránit libovůli nového vedení obce. Po přezkou-
mání došel k  názoru, že „zrušením řízení mohli 
pociťovat újmu zejména jeho účastníci“. Dále uve-
dl, že „V  posuzovaném případě nedošlo k  tak in-
tenzivnímu ohrožení veřejného zájmu, aby zahájil 
správní řízení z  moci úřední“. Přičemž nevyloučil, 
že se případem nebude zabývat v budoucnu, po-
kud se objeví nové skutečnosti. Nyní se nacházíme 
v patové situaci. Projektant, kterého jsem sjednal 
k vyřízení demolice už svou část zpracoval, avšak 
stále neznáme postoj nového vedení k  celému 
záměru. Nové výběrové řízení na projektovou do-
kumentaci může začít až skončí válka na Ukrajině 
(pominou důvody pro zrušení předchozí soutěže). 
Do té doby můžeme jen doufat, že většina zastupi-
telů pochopí důležitost a přínos záměru pro obec 
a spoluvlastníci objektu Rožku budou chtít i nadá-
le postupovat společně s obcí.

Taktéž bych rád krátce uvedl na pravou míru 
některé další názory pisatelky předchozího člán-
ku:

Protože o  fi nanční vypořádání nemají spo-
luvlastníci zájem, vypořádat budoucí majetek, 
o kterém není jisto kdy a v  jakém rozsahu vznik-
ne není možné. Vypořádání by mělo mít hodnotu 
oboustranného závazku. V  tuto chvíli by vznikl 
jen závazek obce k  výstavbě v  daném termínu. 
Jednostranné prohlášení spoluvlastníků, jako 
předsmluvní ujednání ve fázi studie, považuji za 
dostatečné.

Zpracovat znalecký posudek stávajícího stavu 
je možné, otázka je, zda je to účelné? Odhad ma-
jetku k budoucí výstavbě, bez pravomocného sta-
vebního povolení zpracovat nelze, byla by to jen 
hypotéza. Dle mého názoru v tomto případě pře-
važuje jednoznačně veřejný zájem na revitalizaci 
území nad hodnotou majetkového vypořádání.

Částka 626.000, -Kč za autorský dohled archi-
tektů z týmu vítěze soutěže je stanovena jako ma-
ximální. Ve smlouvě o dílo je zřetelně uvedeno, že 
k výkonu dohledu autora vyzve obec a ta bude ur-
čovat rozsah této činnosti. Ve skutečnosti náklady 
na autorský dohled mohou být významně nižší.

Odborný odhad nákladů, prezentovaný zhoto-
vitelem studie, byl ověřen stavebním technikem 
dle cenových ukazatelů ve stavebnictví pro rok 
2022 (cca 59 mio Kč bez DPH), a z něj vycházelo 

stanovení předpokládané hodnoty zakázky na PD.  
Bez projektové dokumentace ve všech stupních, 
vč. rozpočtů, nelze přesně určit náklady stavby 
ani okruh dotačních zdrojů. Každý účastník výbě-
rového řízení je povinen posoudit předpokláda-
né realizační náklady, protože od nich se odvíjí 
nabídková cena za PD. V případě, že by obec vý-
znamně navýšila odhad nákladů stavby pro výbě-
rové řízení (80 mio Kč, jak uvádí Ing. Svobodová), 
dosáhli bychom jedině navýšení nabídkové ceny 
za zpracování projektové dokumentace v  řádu 
jednotek milionů Kč. A to rozhodně není v zájmu 
obce. K navýšení ceny by došlo i v případě rozdě-
lení projektu na jednotlivé stavby, nevýhodnou 
by pak byla i komplikovaná návaznost stavebního, 
dopravního a prostorového řešení.

Předpokládaný výdaj v  hodnotě 3,5mio Kč za 
kompletní projektovou dokumentaci ve všech 
stupních považuji za velmi hospodárný. Naopak 
jakékoliv navrhované úpravy by vedly k  nárůstu 
ceny. Dokumentace by byla 100 % ve vlastnictví 
obce a  ta by s  ní mohla volně nakládat. Rovněž 
není nijak neobvyklé, že se projektuje, i když část 
dotčených nemovitostí vlastní někdo jiný (např. 
projekty k  chodníkům a  komunikacím). Budova 
Rožku tvoří cca 20 % z  celkového rozsahu řeše-
ného území, takže ani případná nerealizace této 
stavby by neznamenala ohrožení celého projektu.

Závěrem chci popřát všem občanům dobrou 
mysl a  pevné zdraví. Budu rád, když se do zále-
žitostí obce vrátí věcná debata bez emocí. A mů-
žeme mít každý jiný názor na různé projekty, ale 
rozhodně bychom se měli vyvarovat šíření zavá-
dějících nebo nepravdivých informací.

Michal Špendlík, zastupitel obce 
za sdružení Poctivá obec Želechovice nad Dřevnicí 

a bývalý starosta

POZNÁMKA REDAKČNÍ RADY K TOMUTO 
ČLÁNKU:

V minulém vydání Zpravodaje nebyl žádný člá-
nek, který by psala Ing. Hana Svobodová. Článek, 
na který zřejmě reaguje Michal Špendlík, psala 
místostarostka Alena Gajdůšková. Její podpis byl 
vypuštěn při zpracování Zpravodaje pracovnicí 
úřadu. Toto pí. místostarostka sdělila na dotaz již 
na minulém jednání zastupitelstva spolu s tím, že 
údaje v jejím článku jsou fakta. 

Ing. Ivo Thurner, starosta obce
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Český červený kříž Želechovice n/Dř. ve spoluprá-
ci s  obecním úřadem uspořádal v  úterý 25.4.2023 
další zdravotní přednášku. Tentokrát byl jako lektor 
pozván prof. MUDr. Jan Žaloudík. Téma přednášky 
bylo „O životě a prevenci nádorových onemocnění“. 
Protože ale uzávěrka zpravodaje byla dříve než avi-
zovaná přednáška, napíšu o ní až následně v dalším 
zpravodaji, jaký měla ohlas, o čem byla. 

Z dalších akcí, které MS ČČK už tradičně pořádá, 

je jednodenní zájezd. Letos se uskuteční 18.5.2023 
a pojede se na Opavsko, zámek Raduň a arboretum 
ve Staříči (viz. přiložený letáček). Případní zájemci se 
mohou ještě nahlásit. Tímto bych chtěla poděkovat 
organizátorkám z  naší MS ČČK p. Kovaříkové a  p. 
Hurtové za naplánování a  zrealizování zajímavého 
výletu.

Ráda bych oslovila ty, kterým je problematika 
červeného kříže, zdravotnictví a  pomoci druhým 

blízká, zda by se nechtěli stát členy naší místní sku-
piny Červeného kříže. Domnívám se, že je potřeba 
doplnit a rozšířit členskou základnu. A třeba by nás 
napadly nové, společné akce, které by se dali usku-
tečnit v rámci ČČK.

Bc. Pavlína Novotná 
předsedkyně MS ČČK Želechovice nad Dřevnicí

VÝROČNÍ SCHŮZE MYSLIVECKÉHO SPOLKU 25. 
3. 2023

Vážení spoluobčané, přátelé myslivci 
a milovníci přírody

u příležitosti ukončení mysliveckého roku 2022 
proběhla dne 25. 3. 2023 v  17.00 hodin na mys-
livecké chatě Želechovice nad Dřevnici výroční 
schůze místního mysliveckého spolku. 

Výroční schůzí zahájil slavnostními loveckými 
fanfárami člen Zlínské fi lharmonie Bohuslava Mar-
tinů pan Rudolf Linner na lesní roh. Po loveckém 
přípitku došlo k  přivítaní vzácného hosta, staros-
ty obce Želechovice nad Dřevnicí, pana Ing. Ivo 
Thurnera a  dalších hostů. V  úvodu předseda my-
sliveckého spolku připomněl 100 let od založení 
Československé myslivecké jednoty, která byla 
dne 22. dubna 1924 založená v Brně. V dalším ob-
dobí byl její název několikrát změněn, až do dnešní 
podoby, kdy se jedná o Českomoravskou myslivec-
kou jednotu.  Rovněž došlo k  připomenutí 30 let 
samostatného Mysliveckého spolku Želechovice 
nad Dřevnici, který vznikl rozdělením myslivec-
kého spolku Lípa – Želechovice nad Dřevnici. Při 
zhodnocení činnosti mysliveckého spolku za mys-
livecký rok 2022 došlo ze strany vedení spolku po-
děkovaní všem členům a hostům spolku za jejích 
každodenní práci v honitbě, související se starost-
livostí a péčí o zvěř. V letním období byly práce za-
měřeny na obstarání a přípravu kvalitního krmiva 
pro zvěř. V zimním období bylo zajištěno, že zvěř 
i  přes teplotní výkyvy mírnější zimy nestrádala. 
Také bylo vysloveno konkrétní poděkovaní čle-
nům a hostům mysliveckého spolku, kteří se aktiv-
ně věnovali odchovu bažantů a slepic v bažantnici 
a odchovu malých kačen kačeny divoké. Ve spolku 
byly navíc u příležitosti závěrečné schůze oslaveny 
60. narozeniny jednoho z nás, což přispělo k ještě 
lepší atmosféře celého odpoledne a večera. 

I přesto, že již několik let se na silnici mezí Zlínem 
a  obcí Želechovice snažíme obnovovat pachové 
ohradníky podél silnice, kdy myslivecký spolek 
ročně vynakládá nemalé fi nanční prostředky na 
obnovu těchto ohradníků, dochází na výše uvede-
né vysoce frekventované silnici pořád ke srážkám 
vozidel se zvěří. Pod koly silničních motorových 
vozidel končí ve větší míře hlavně srnčí zvěř. I přes-
to, na základě vyhodnocení účinnosti pachových 
ohradníků podél výše uvedené komunikace, kdy 

bez nich by jistě po střetu zahynulo mnohem více 
kusů zvěře, jsme se rozhodli i  nadále pokračovat 
v udržování pachových ohradníků.  

Myslivecký spolek ocenil přístup zemědělců 
hospodařících na pozemcích v honitbě v průběhu 
celého roku. Hlavně při senoseči, kde i přes veške-
rou snahu všech zainteresovaných stran dohází 
k posečení mladých srnčat, ale nejedná se o tako-
vé množství, pokud by se neprováděla tato opat-
ření z obou stran.

Na úseku ekologie bylo konstatováno, že při 
každodenním pohybu členů mysliveckého spolku 
v  přírodě, téměř nedochází ke zřizovaní černých 
skládek v  okolí obce Želechovice nad Dřevnicí 
a rovněž k nedovolené těžbě dřeva v obecním lese.

O tom, že v mysliveckém spolku je dobrá základ-
na v nemalé míře starších zkušených členů svědčí 
i  zájem mladých adeptů o  hostování ve spolku. 
Našim mladým adeptům myslivosti se snažíme 

vštepovat myslivecké tradice a zvyky tak, jak byly 
starodávné tradice předávány předchozími gene-
racemi v rámci lidové kultury.

Pan starosta obce Želechovice nad Dřevnicí Ing. 
Ivo Thurner poděkoval myslivcům za jejích přínos 
v rámci starostlivosti o  faunu a fl óru v okolí obce 
Želechovice nad Dřevnicí, vyjádřil se k  aktuálním 
problémům, které spolek trápí a  vyslovil přání 
k  větší spolupráci mezi mysliveckým spolkem 
a  dalšími spolky v  obci Želechovice nad Dřevnicí 
pod záštitou obce, za účelem obohacení jak kul-
turního, tak společenského života obce.

Po stručné diskuzi byla výroční myslivecká schů-
ze ukončena loveckými fanfárami a volnou zába-
vou.

Předseda mysliveckého spolku
Želechovice nad Dřevnicí

Ing. Marián Vaľko
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Hlásí se Robinsonky, už podruhé v tomto roce. 

Jaro už konečně přišlo a my máme plné ruce prá-
ce. Začaly plánované údržby budov i úpravy terénu, 
oplocení pro malá zvířata, i  pro osla Kubu. Slepice 
taky budou mít svůj výběh a konečně je nesebere liš-
ka, kterou jsem dneska viděla u rybníka, jak pobíhala 
za bílého dne, aby mohla uloupit poslední  2 kachny 
indického běžce. Jenže měla smůlu, kachny plavaly 
na vodě. Už nám odnesla 2 kachny, které zrovna se-
děly v kachníku na vajíčkách a kačera. Bohužel by-
dlíme na samotě u lesa, tak se s takovou návštěvou 
musí počítat. 

Terénní úpravy kolem budov a na nádvoří budou 
pokračovat pomalým tempem celé jaro. Pomaličku 
kousek po kousku to majitel nemovitosti zkrášluje, 
jelikož to bláto je kolem budov neúprosné a někdy 
obtěžující.   Tak nám držte palce, ať to vydržíme. 

Co chystáme v nejbližší době?
29.4.2023 v rámci Dnů dobrovolnictví, které probí-

hají ve Zlínském Kraji od 26.4 – 29.4.2023. Nabízíme 
nahlédnutí do tajů dobrovolnictví na našem statku. 
Může přijít kdokoliv, kdo chce pomáhat buď jedno-
rázově, krátkodobě nebo i dlouhodobě. Co budeme 
dělat? Kydat, sbírat kameny, uklízet suché dřevo, kr-
mit zvířata, hřebelcovat koně, osla, a pak za odměnu 
se mazlit se psy, kočkami, beránkem a  kozami.  Akce 
trvá od 10 hod do 14 hod. S sebou si vezměte  – staré 
oblečení, gumáky, rukavice, dobrou náladu.

 
8.5.2023 už tradičně pořádáme Besedu s  domo-

rodci a  pozvanými  hosty. Info na letáčku.  Akce je 
od 16 hod. Občerstvení zajištěno. V případě nepříz-

nivého počasí se akce nekoná. Akci spolufi nancuje 
obec Želechovice nad Dřevnicí, drobní dárci a  Ro-
binsonky.

 
V květnu bude i Den pro rodinu, ale zatím nemá-

me termín. Nevíme, jak to bude s nádvořím. Dáme 
včas vědět.

Červen je určen pro návštěvy různých organizací, 
už si můžete rezervovat termín. Nabídku najdete na 
webu a také můžete psát na email: robinsonkyos@
seznam.cz.

Červenec je pod taktovkou táborů. Budeme moc 
rádi, že nám svěříte vaše ratolesti, tímto podpoříte 

činnost našeho spolku a pomůžete nám s krmením 
na zimu pro naše svěřence. Tábory jsou jak příměst-
ské tak pobytové. U  pobytového táboru děti jsou 
ubytovány ve srubu v  podkrovních pokojích. Info 
jak to tam vypadá najdete na Facebooku v albu Pod-
krovní pokoje.
robinsonky.webnode.cz/tabory/tabory-nabidka/ 
a v přiloženém letáku.

Zatím je to vše, zase se ozveme. 

 Za tým Robinsonek napsala Halina Bílková,
 předsedkyně spolku
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SCHOLA CO SE DĚJE KOLEM KOSTELA
Dovolujeme si Vám přinést staré i nové aktuality z na-

šeho farního dění. I když se u řady už potřebná aktuálnost 
trochu vytrácí, stále stojí za zmínku a přečtení.

Nový kalendářní rok ve farnosti začal kromě řádných 
bohoslužeb a  liturgických aktivit Tříkrálovou sbírkou 
a tradičnímu požehnání koledníkům. Do ulic jich vyšlo 
hned několik desítek a  díky své vytrvalosti a  nadšení 
se jim podařilo vybrat pro oblastní charitu 76 079 Kč! 
Mládežníci se vypravili koncem ledna do Štípy, kde 
animátoři Vizovického děkanátu pořádali diskotéku. 
Kdo si ji nechal ujít, přišel o  mimořádný zážitek vidět 
pana faráře Pavla v jeho nejlepší taneční formě. I po ta-
kové zábavě byli mladí schopni druhý den ráno přijít 
na mši svatou a odpoledne na faru. Tam se konala Info 
talkshow k cestě na Světové dny mládeže v Lisabonu. 
Máme obrovskou radost, že letos vycestuje na setkání 
mladých věřících s papežem Františkem hned 8 našich 

farníků. Talkshow probíhala v duchu předávání zkuše-
ností a otázek. O své zážitky se přišli s našimi mladými 
podělit zkušení poutníci, kteří už nějaká setkání absol-
vovali. Doufáme, že se prvopoutníci nenechají zastrašit 
a nadšení, které bylo všudypřítomné, jim vydrží až do 
srpnové výpravy do Portugalska. Modleme se za ně.

V únoru nás čekala velká výzva ani ne tak duchovní, 
jako fyzická. Po minuloročním nezdaru se nám letos 
podařilo sestavit kádr na fl orbalový turnaj farností, kte-
rý se konal v Kašavě. Dle mého názoru kvalitní odhodla-
ná sestava, která hodinu před zápasem odvála z hoke-
jek prach a stihla si sotva zopakovat jména spoluhráčů, 
reprezentovala Želechovice. Snaha byla veliká, taktika 
ohromná, nadšení enormní a  rozhodně nemůžeme 
říci, že by chyběla energie, nebo chuť zvítězit, ale ani 
to nestačilo alespoň na předposlední místo. Děkujeme 
panu faráři, který nám i přes jasný debakl koupil Kofolu. 
Nevzdáváme to! Příští rok znovu a snad lépe.

 
Když nám začala postní doba, bylo třeba malinko se 

usebrat. A to právě nabízel i program děkanátu Vizovi-
ce – tedy Postní duchovní obnovu v Neubuzi. I zde jsme 
měli svoje zástupce, kteří jistě načerpanou duchovní 
vzpruhu přinesli s sebou k nám do farnosti. 

Nadále platí, že třetí neděle v  měsíci patří dětským 
mším s  venkovní kavárnou, kterou je možno navštívit 
ihned po odchodu z kostela. Je totiž takticky připravena 
hned u východu a není nutno ji složitě hledat. Teorie, že 
spolu s duchovní potravou je potřeba přijímat i tu spo-
lečenskou (a  třeba sladkou) se s  přibývajícím počtem 
snězených bábovek a proklábosených minut potvrzuje.

Velká pozornost byla samozřejmě upřena k Veliko-
nocům. Chrámový sbor pečlivě, každý pátek zkoušel 
náročné zpěvy na Velikonoční svátky a  my máme ra-
dost, že i přes organizační i časovou náročnost zkoušek 
se stále najdou lidé ochotní věnovat toto vše ke chvále 
Boží. Někteří zpěváci také nacvičili už tradiční velko-
páteční zpívané pašije. Obřady velikonočního tridua 
byly vskutku slavnostní – děkujeme všem, kdo k tomu 
jakkoli přispěli – od úklidu kostela, přes květinovou vý-
zdobu, čtení či kostelničení, až po hudbu.

 
Novinkou je také právě se rozjíždějící příprava ke 

svátosti biřmování. Ty, co se rozhodli do ní vstoupit, 
čeká mnoho inspirativních chvil, setkání, katechezí, 
osobních výzev, ale nepochybujeme, že to bude stát 
za to. 

Už teď bychom rádi pozvali na plánovanou Noc kos-
telů, která se bude celorepublikově konat 2.  6.  2023 
a naše farnost se do ní po letech rozhodla zase zapojit. 
Kostel bude otevřen do pozdních hodin a připraven by 
měl být zajímavý program pro děti i  dospělé. Přijďte 
zažít kostel jinak.

Nikola Balajková a Marta Sýkorová
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Stejně jako letošní zima nepřála zimním ra-
dovánkám na schůzkách, nepřeje prozatím 
letošní jaro výletům za rozkvetlými kytičkami 
a svěžím vzduchem. Mít schůzku venku a vy-
běhnout si k  našemu oblíbenému křížku na 
Stráži se nám podařilo zatím jen jednou, přímo 
v první jarní den. Schůzky trávíme uvnitř a vě-
nujeme se střídavě tvoření, hrám v tělocvičně 
a  osvojování nových skautských dovedností. 
Hlavně Tarbíci se intenzivně učí, aby se z nich 
brzy mohly stát opravdové světlušky a vlčata.

Jednu víkendovou akci jsme ale přece jen 
zvládli. Připojili jsme se k výzvě obecního úřa-
du a zapojili se do akce Ukliďme Česko – Ukliď-
me Želechovice. Jen jsme se do práce pustili 
už v  sobotu 1.4. Počasí ani tentokrát nebylo 
úplně ideální, a  tak se ve stanovenou dobu 
sešlo u obecního úřadu jen sedm statečných. 
O to větší nám udělalo radost, když přicházeli 
další a nakonec se do práce zapojilo osm dětí 
a sedm dospělých. Uklízeli jsme tradičně kolem 
Obůrku směrem k hlavní cestě, pokračovali po 
chodníku směrem ke klubovně, cestou přibrali 
okolní pozemky a  louky podél cesty. Největší 
déšť nás naštěstí zastihl při svačině v  altánku 
u bývalé školky, takže když jsme se dostatečně 
posilnili a  déšť polevil, prošmejdili jsme ještě 
louky za školkou a  oba břehy Dřevnice až ke 
splavu v Lužkovicích. Rozcházeli jsme se před 
polednem a auto odváželo pět plných velkých 
pytlů odpadků. Všem zúčastněným ještě jed-
nou moc děkuji za účast a hlavně za nasazení 
a dobře odvedenou práci.

 
 Rebelky si uspořádaly předvelikonoční 

schůzku, na které se věnovaly velikonočnímu 
tvoření a  na víkend 21. – 23.4. připravují pro 
Tarbíky víkendovou akci. V době vydání Zpra-
vodaje je už po akci, ale v době jeho přípravy 
ještě před ní, takže více se dozvíte příště. Stejně 
tak o další výpravě, kterou máme naplánovánu 
v polovině května pro Tarbíky i pro Bobříky.

 
Pokud jste 24.4. potkali někoho ve skaut-

ském kroji, se skautským šátkem nebo odznáč-
kem, vězte, že čeští skauti slavili svátek svého 
patrona – Sv. Jiří. Dodatečně jim (nám) přeji, 
ať se jim v jejich úsilí daří, ať členská základna 
nadále roste a členové jsou stále spokojenější 
a zdatnější.

Nika (Veronika Lotocká Gajdůšková) 



15

BESEDA SE ZÁVODNÍKY RALLY
V sobotu 25. 2. 2023 se konal již XIV. ročník tradiční 

želechovické akce pro příznivce a fanoušky rally.
Místní Rally klub Paseky ve spolupráci s  TJ Sokol 

uspořádal tuto akci po dvou letech absence, kdy byly 
vnitřní akce zakázány z důvodu pandemie.

 Lidé přišli v hojném počtu a naplnili místní soko-
lovnu do posledního místa. Mezi hosty se představili 
mimo jiné, hvězdy nebo hvězdičky tohoto velmi ob-
líbeného odvětví motorismu v našem regionu. Je to 
ideální setkání fanoušků s  jezdci a  spolujezdci před 
nadcházející sezónou.

 Pozvání od pořadatelů přijali a bavili přítomné divá-
ky Dominik Stříteský, Martin Vlček, Adam Březík a hlav-
ně dvojice bavičů v podání otce a syna Urbanových.

Součástí programu byla po skončení samotné be-
sedy populární autogramiáda, fotografování s  hosty 
a nechyběla bohatá tombola.  

Jarda Krajča

TJ SOKOL, BRIGÁDA V RÁMCI ÚKLIDU OBCE
Dne 31.3. 2023 od 16 hod. se uskutečnila velká 

brigáda, sešlo se několik členů i  nečlenů Sokola, 
kteří chodí pravidelně využívat sokolovnu k  pohybu 
a sportování, na akci Ukliďme Želechovice.

To dané odpoledne, kdy vyšlo i  počasí se uklidil 
celý venkovní prostor okolo a pod sokolovnou, hřiště, 
chodníky, travnaté povrchy, ale byl zapotřebí i  ořez 
stromků a keřů, byly vysbírány veškeré odpadky a su-
chá tráva. Vše zakončeno opékáním špekáčků

Jarda Krajča
 

ŽELEZNÝ POUTNÍK 2023
24. 3. 2023 proběhl již 26. ročník Železného poutní-

ka.  Účastníků nebylo zrovna málo, asi 700.  
Pouť se jde v noci.  Jde o to, lépe využít čas, který 

většina spoluobčanů neužitečně tráví spánkem. 
Je to čas, který vám tak nebude chybět třeba v práci.  
Jde se ze Svatého Kopečka   z Olomouce, na Svatý 

Hostýn.  Ačkoliv jsou to samá svatá slova, pochodu se 
účastní i spousta ateistů. 

Faktem ale je, že po 36. kilometru se už začínají 
modlit i pravověrní ateisté. 

Jde o pouť 50 km. Zvláště první část se jde ve vel-
kém houfu. Dost rychlým krokem,  to jsem byl letos až 
překvapen.  Prvních 25 km je pomalu tryskem. Výho-
da je, že při rychlém pochodu se nemáte čas ani una-
vit.  Další velkou výhodou je, že se nepotíte na slunci. 
Dále vás nijak nezdržují, ani neděsí, velké výhledy 
a velké vzdálenosti. Protože je noc a tma. 

Pouť začíná v 18 00 mší, v 19 00 se vychází.  První za-
stávka je ve Velké Bystřici - obecné přepočítání účastníků. 

Druhá  zastávka je Tršicích. Zde ještě bývá otevřená 
hospoda.  Třetí zastávka je po 25 km, v  Prosenicích.  
Zde bývá na faře připraveno perfektní občerstvení. 
Spousta jídla, buchet, čaj káva...Odtud se poutníci již 
roztrhají, dále postupují vlastním tempem.  

 Po autobusových zastávkách jsem viděl i spící od-
počívající poutníky,  za kolonou jede sanitka s pohře-
bákem, a je zde domluvena hromadná sleva. Auto sbírá 
případné opozdilce.  Letos pro mne nejhorší byly Hrad-
čany . Začalo pršet a neměl jsem dost dobrou pláštěn-
ku. Bylo by ale chybou pouť vzdát, byl jsem už daleko.  

Skutečně náročný ale byl výstup na Hostýn. Nej-
rychlejší poutníci zde byli již po 4. hodině ranní. 

Letošní pouti  se účastnili i Sokoli Želechovice nad 
Dřevnicí. Šli nejen muži, ale i ženy a děti. Hodně mla-
dých a studentů. 

Sport a  pohyb je velmi důležitý. Prospívá nejen 
tělesnému zdraví, ale i  psychice. Sportem  lze léčit 
i středně těžké deprese a jiné civilizační nemoci.  Jak 
říká staré Valašské heslo: "To rozchodíte."  Kvalitní, udr-

žované boty - základ dálkových pochodů.  Dobrá bota 
= zdravá noha = zdravý duch.  

Ing. Pavel Sýkora, Sokol Želechovice nad Dřevnicí  

PODĚKOVÁNÍ: 
Chtěl bych poděkovat Ing. Zdeňku Urbánkovi ze 

Želechovic nad Dřevnicí    za perfektní opravu kože-
ných bot. Výrobce prohlásil, že jsou neopravitelné, 

Ing. Urbánek pohorky, tak dobře opravil, že jsem 
v nich snadno ušel Pochod - Železný poutník 50 km.  

Jsou lepší než nové, protože nikde netlačí. 
Je to asi jediný opravář kožených bot, outdoro-

vých,  pohorek a lezeček   v okruhu 300 km.  A svému 
řemeslu rozumí perfektně.  Ing. Pavel Sýkora, Sokol 

Želechovice nad Dřevnicí  
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OKRSKOVÁ UZLOVACÍ SOUTĚŽ MH
Dne 25. února se naši mladí hasiči zúčastnili okrs-

kové uzlovací soutěže v Jaroslavicích. Tato uzlovací 
soutěž je již tradicí a rok co rok otevírá soutěžní ko-
loběh. Všichni účastníci měli 4 pokusy. Ne všechny 
pokusy se však podaří. Mezi mladšími žáky jsme 
obsadili 5. místo. Mezi staršími žáky pak to umístě-
ní bylo pestré. Nejlépe se od nás však umístil Matěj 
Kulička a to na 5. místě. Gratulujeme.

Ivana Hrazdirová, vedoucí mládeže

 VELKÁ UZLOVACÍ SOUTĚŽ MH
Poslední březnovou neděli jsme se zúčastnili 

Velké uzlovací soutěže na Březůvkách. Jedná se o 
soutěž o velké konkurenci, kdy každý sbor mohou 
reprezentovat 4 soutěžící, a to v každé kategorii. Za 
nás v kategorii starších byli: Matěj Kulička, Tomáš 
Staněk, Tomáš Goláň, David Polepil a v kategorii 
mladších to byl Adam Goláň. Každý ze soutěžících 
měl 4 pokusy. Všichni kluci se velmi snažili a jejich 
časy byly dobré, na nejlepší, který však měl čas oko-
lo 13 vteřin to nebylo, ale i tak se jednalo o velmi 
cennou zkušenost a příští rok zabereme víc.

Kryštof Balajka, trenér mládeže

ZÁVOD POŽÁRNÍ VŠESTRANNOSTI MH VE ŠTÍPĚ
První dubnovou sobotu jsme se zúčastnili 1. 

venkovní soutěže, a to Závodu v požární všestran-
nosti ve Štípě. Počasí bylo vskutku aprílové, ale ani 
to nám den nepokazilo. Tento tzv. braňák družstvo 
starších žáků zvládlo na výbornou a obsadilo 9. 
místo z celkem 26 zúčastněných družstev.

Ivana Hrazdirová, vedoucí mládeže

VÝJEZDOVÁ JEDNOTKA
V sobotu 8. dubna v 15:38 hodin byl naší jed-

notce vyhlášen požární poplach. Nahlášen byl 
požár nízké budovy v naší obci na ulici Přílucká č. 
p. 6. Po seběhnutí na zbrojnici jsme vyjeli na mís-
to události. Chvilku před námi na místo přijelo 
HZS Zlínského kraje. Tam jsme se tedy dozvěděli, 
že se jedná pouze o prověřovací cvičení, ale dále 
budeme postupovat jako při ostrém výjezdu. Po 
nahlášení veliteli zásahu šli dva naši členové v dý-
chacích přístrojích dovnitř a dostali za úkol hledat 
ohnisko požáru. To našli a uhasili. Dále se otevíra-
la okna a přetlakovým ventilátorem se vytlačoval 
dým z budovy. Vše se dělalo v kooperaci se zlín-
skými hasiči. Také se prohledávaly prostory, zda se 
v objetu nenachází nějaká osoba. Toto podezření 
se naštěstí nepotvrdilo. Další člen byl připraven v 
dýchací technice pro případ potřeby. Po ukončení 
cvičení proběhlo vyhodnocení velitelem zásahu a 
také velitelem stanice Zlín, který cvičení pořádal. 
Po ujasnění si pár věcí v průběhu zásahu jsme se 
vrátili zpět na zbrojnici. Tímto jsme získali další 
cenné zkušenosti.

Hned o pár dní později 13. dubna nám byl vyhlá-
šen další poplach, a to k požáru 21. budovy areálu 
Svitu, tedy budovy krajského úřadu. I přes klasicky 
špatnou dopravní situaci jsme se na místo dosta-
li za pěkných 9 minut od výjezdu. Po příjezdu na 
místo zde již bylo HZS Zlínského kraje a také hasiči 
města Zlína. Po nahlášení veliteli zásahu nám bylo 
sděleno, že jde opět o prověřovací cvičení. Dle po-
kynu jsme nachystali páteřní desku a transportní 
plachtu a čekali v budově na případnou přepravu 
zraněné osoby. Dále jsme dostali za úkol kontro-
lu shromaždiště před budovou, zda někdo nepo-

třebuje pomoc. Po kontrole celé 
budovy bylo cvičení ukončeno 
a my se vrátili zpět na základnu. 
Opět pro nás cenné zkušenosti, 
které se mohou hodit. Děkujeme 
profíkům ze Zlína za přizvání k 
této akci.

 Ing. Petr Hrazdira, starosta

SBĚR ŽELEZNÉHO ODPADU
V sobotu 15. dubna se uskuteč-

nil v naší obci sběr železa, barev-
ných kovů a autobaterií. Sběr pro-
bíhal od 9 hodin ráno postupně 
ve všech ulicích v Želechovicích. 
Tímto děkujeme všem občanům, 
kteří nám přispěli do našeho kon-
tejneru.

Mgr. et Mgr. Veronika Zichová
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Zimní příprava mladých hasičů, kterou jsme na 
konci března ukončili, probíhala na sále naší požární 
zbrojnice. S družstvem mladších jsme se zaměřili ne-
jen na hasičské aktivity, ale také na různé pohybové 
hry a cvičení. Kromě zapojování hadic, poznávání to-
pografi ckých a technických značek nebo vázaní uzlů, 
jsme oprášili staré a vyzkoušeli i nové týmové hry. Děti 
si užily spoustu zábavy a zároveň jsme všichni mohli 
budovat vzájemné vztahy. 

S družstvem starších jsme se zaměřili především na 
fyzickou aktivitu. K různému druhu cvičení jsme při-
dali vybíjenou nebo fl orbal. 

Začátkem roku proběhla každoroční Tříkrálová 
sbírka, do které se zapojily naše tři členky mladých 
hasičů Sofi e, Zuzka a Klárka. S vedoucí skupinky Re-
natou Krajčovou prošly část Pasek, aby tak podpořili 
lidi z našeho okresu, kteří se ocitli ve fi nanční nebo 
hmotné nouzi.

První letošní soutěží byla okrsková uzlovačka v Ja-
roslavicích. V kategorii starších jsme měli dvě žákyně 
Nikol a Zuzku, které obsadily pěkné 3. a 4. místo ze 17 
závodníků.

Poslední trénink v březnu jsme se se staršími za-
měřili na blížící se závod požárnické všestrannosti ve 
Štípě. Štípský beránek je první velký závod sezóny, 
kde na trati dlouhé 2,5 km plní závodníci postupně 6 
úkolů. Střelba ze vzduchovky, vázání uzlů, přelezení 
zavěšeného lana, ošetření poraněného kolena a lok-
tu, poznávání topografi ckých značek a přiřazování 
technických prostředků. K celkovému běhu se připo-
čítají chyby na stanovištích, kdy 1 chyba na stanovišti 
znamená 1 minutu navíc. Minulý rok jsme tento zá-
vod vyhráli, a tak jsme jeli obhajovat prvenství. Kluci, 
kteří loni vyhráli, již nastoupit kvůli věku nemohli, a 
tak jsme poskládali novou pětku. Zuzka, Terka, Sofi e, 
Karel a Šimon nakonec v konkurenci 26 hlídek obsa-
dili skvělé 6. místo.

Po Velikonocích máme v plánu udělat tradiční úklid 
odpadků podél cest na Pasekách. 

Od dubna nás čekají tréninky opět každý týden, 
kdy se budeme připravovat na následující sezónu. 
Snad nám počasí brzy dovolí začít trénovat i s vodou 
požární útok a zaměřit se tak na blížící se okrskovou 
soutěž, která proběhne v půlce května na Klečůvce a 
rozjede tak naplno sezónu požárních útoků.

Přejeme našim mladším, aby do soutěží vstupova-
li se stejným nadšením jako loni, získané zkušenosti 
uplatnili a dosáhli tak vysněných výsledků. Věříme, že 
družstvo starších naváže na loňské úspěchy kluků.

Robert Chmela a Jana Kmecová

DĚTSKÝ DEN 2023

I tento rok jsme se rozhodli uspořádat Velký 
dětský den, který se bude konat dne 27. 5. od 
13 hodin na Střelnici v Želechovicích nad Dřev-

nicí. A co vás tento rok čeká? Můžete se těšit na 
spoustu soutěží, také na stánek s virtuální reali-
tou, maskoty, skákací hrad, ukázku mladých ha-
sičů, vystoupení žáků MŠ a ZŠ Želechovice nad 
Dřevnicí, malování na obličej a spoustu dalšího. 

Celým dnem vás bude provázet zkušený mode-
rátor Jirka Haferník. Tak neseďte doma a dorazte 
za námi na tuto skvělou akci. Na všechny se vel-
mi těšíme.

Mgr. et Mgr. Veronika Zichová
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PROJEKT REALIZOVANÝ TŘÍDOU 5.B 
A SLOVINSKOU ŠKOLOU Z MAKOLE NA 
TÉMA VELIKONOCE

Velikonoce jsou důležité křesťanské svátky, 
ale jsou vnímány i jako svátky jara a probouze-
ní přírody. Váže se k nim řada tradic a zvyklostí. 
Jak se slaví v České republice a jak ve Slovinsku, 
měli možnost porovnat žáci z 5.B při online se-
tkání se stejně starými žáky z  Makole. Děti si 
připravily ukázku některých našich zvyků jako 
je například barvení vajec, pletení pomlázky 
nebo pečení beránka. Na oplátku se dozvěděli, 
jaké pokrmy připravují ve Slovinsku, jaké de-
korace je zvykem vyrábět. Celé setkání probí-
halo v anglickém jazyce a vyžadovalo poctivou 
přípravu. Jsme rádi, že se daří udržovat kontak-
ty se zahraničními školami vzešlé z uskutečně-
ných projektů Erasmus a ukazovat tak dětem 
potřebnost komunikačního zvládnutí cizího 
jazyka.

Ludmila Němcová
 

KONCERT SMYČCOVÝCH NÁSTROJŮ
V pátek 31. 3. 2023 se naše školní aula pro-

měnila na koncertní sál. ZUŠ Morava pro nás 

totiž uspořádala překrásný koncert a my jsme 
mohli poslouchat barevné tóny všech smyč-
cových nástrojů od houslí až po basu. Na kon-
certě jsme si vyslechli také příčnou fl étnu a na-
konec i celou cimbálovou muziku. Viděli jsme, 
jak se mohou hudebníci vzájemně doplňovat 
i  poslouchat. Také my se učíme vzájemně se 
poslouchat. Byl to velký hudební zážitek a my 
bychom chtěli touto formou poděkovat ZUŠ 
Morava, která sídlí v naší škole.

Radka Stodůlková

BŘEZEN VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ 
Březen ve školní družině byl nabitý progra-

my tak, že jsme si ani nestihli všimnout, jak za 
okny pomalu mizí zima. Celý měsíc jsme se 
s dětmi zabývali aktivitami souvisejícími s lite-

raturou, nezapomněli jsme, že březen je měsíc 
knihy. Na školní chodbě vznikla velká výstava 
knih různých témat, k nim byly připraveny za-
jímavé úkoly. A  když si chtěl někdo od četby 
odpočinout, čekaly na něj nové sportovní akti-
vity. Rozhodně se nikdo nenudil. Své oblíbené 
knížky nosily děti i z domova a představovaly 
je ostatním jako inspiraci k  další četbě. V  od-
děleních jsme poslouchali audioknihy, tvořili 
ilustrace i  záložky. Kdo chtěl, zkusil si vyrobit 
leporelo nebo si zahrát na spisovatele. Děti 
byly nadšené z  rovnovážných cviků s  knihou 
na hlavě a zaujalo je také téma, jak čtou nevi-
domí. Samy si pak vyzkoušely Braillovo písmo 
i  ozdobné písmo středověké. Objevili jsme 
i historickou knihu o módě a děvčata si podle 
ní vyzkoušela práci módních návrhářek.

Na základě bádání v encyklopediích se ode-
hrálo mnoho zajímavých vědeckých experi-
mentů a objevů. První aktivitou byla návštěva 
druhého stupně základní školy, kde si pro žáky 
školní družiny připravil pan učitel Pytela che-
mické pokusy. Děti to s  napětím pozorovaly 
a žasly nad tím, co vše dokáže chemie. Tímto 
dnem ale pokusy nekončily. Kvůli úspěšným 
ohlasům si také paní vychovatelky připravily 
v následujících dnech pro své děti trochu vědy. 
Tvořily s dětmi duhu, mračna s kapkami vody 
nebo také vyzkoušely, co vše se může stát 
s lahví a balónkem v horké nebo studené vodě. 
Vědecké pokusy pro děti byly velkým příno-
sem a zábavou, i proto se k nim určitě budeme 
vracet, abychom dětem ukázali, čeho všeho je 
chemie schopná. Utvrdili jsme se totiž v tom, 
že věda baví nejen děti, ale i nás dospělé. 

 
V  polovině března nás čekala cesta kolem 

světa. Pomocí školních atlasů a  map jsme se 
více seznámili s  jednotlivými kontinenty. Své 
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poznatky jsme přenesli na papír za pomocí 
fi xů a  pastelek. Výsledkem byla vlastní mapa 
světa. Dozvěděli jsme se mnoho nových infor-
mací nejen z  oblasti geografi e, ale například 
také jaká zvířata na kontinentech žijí, co se zde 
pěstuje, nebo jaké tradice se na daném konti-
nentu dodržují. 

Přesto, že jsme byli s  dětmi plně ponořeni 
do knih a bádání, nezapomněli jsme na konci 
března vynést do Dřevnice bohyni zimy More-
nu, abychom otevřeli cestu jaru.

Martina Bubeníková, vychovatelka ŠD

TRENÉŘI, HRÁČI A OSOBNOSTI – VÝZNAM-
NÉ POSTAVY ČESKÉHO A ZLÍNSKÉHO RAG-
BY PŘIŠLY DO NAŠÍ ŠKOLY MEZI ŽÁKY...

Ragby je kontaktní sport, tvrdý, ale férový. 
Jinak by to ani nešlo - při kontaktním sportu se 
pravidla musí dodržovat. A to se v ragby děje. 
Neexistuje předstírání, simulování, dohadová-
ní s  rozhodčím. Rozhodčí se oslovuje „pane“ 
a  mluví s  ním výhradně kapitán. Při význam-
ných utkáních má rozhodčí mikrofon a všech-
ny jeho výroky jsou slyšet na celém stadionu. 
Utkání ragby jsou mimořádně napínavá.

 Toto úvodní slovo a  pak už jenom pohyb 
a  sport se prolíná plnými dvěma dny napříč 
všemi hodinami tělesné výchovy. Celkem 18 
tříd, od dětí z mateřské školy až po ty nejstarší, 
spojila myšlenka tohoto sportu, jehož hlavním 
stavebním kamenem je fair play chování, úcta 
k soupeři, budování hodnot přátelství, respek-
tu a týmové spolupráce.

 
Děkujeme celému týmu za obrovskou po-

zitivní energii, skvělou celodenní péči, která 
vzbudila v  dětech neskutečné nadšení a  ra-
dost z pohybu. Věříme, že když se žáci setkají 
s  úspěšnými sportovci, může je to motivovat 
k vlastním sportovním aktivitám nebo oboha-
tit jejich život.

 
ÚSPĚŠNÍ SPORTOVCI, KTEŘÍ NAVŠTÍVILI NAŠI 
ŠKOLU:
Dan Beneš – ČSRU kouč a developer
Karel Pekáček – český ragbyový reprezentant, 
mistr ČR v  rugby s  klubem RC Tatra Smíchov 
Zahraniční angažmá: Nový Zealand – RC SHIR-
LEY Vikings, Anglie – RFC BRISTOL Rovers, Špa-
nělsko – RC Valencia.
Karel Pekáček junior – RC Zlín U18, ve výběru 
ČR U16.
Matěj Jaroněk – RC Zlín, český reprezentant 
U18.
Denis Juřík – RC Zlín, český reprezentant U23
Jiří Čepela – RC Zlín, trenér mládežnických ka-
tegorií
Jacques Dumas (JAR) – reprezentant JAR 
(Springboks) U18
Leghae Sethogoa  (JAR) – klub Pretoria BULLS
Ondřej Prokop – RC Zlín senior Tým

Michaela Bařinová,
předsedkyně Školního sportovního klubu
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KARNEVAL
V naší mateřské škole jsme se rozloučili se zimou 

jak se sluší a patří. V úterý 28.2. se ve všech třídách 
zakončoval masopust tradičním maškarním karne-
valem. Pro děti jsme si připravili hry, soutěže, pro-
menádu v maskách a nesměla chybět také pořádná 
taneční diskotéka. Všechny masky byly úchvatné 
a originální. Společně jsme tak prožili radostné do-
poledne plné pohádkových postav.

Mezi lidové zvyky a tradice patří vynášení Morany, 
což je západoslovanský zvyk pocházející z předkřes-
ťanské éry. Jeho ústředním prvkem je slaměná fi gu-
ra oblečená v ženských šatech, známá pod četnými 
jmény jako například Morana, Morena, Mařena nebo 
Smrt či Smrtka.

VYHNALI JSME ZIMU A PŘIVÍTALI JARO
Ve středu 22.3. se spojily všechny třídy naší mateř-

ské školy a společně se podílely na vynášení Morany. 
Tím jsme se ofi ciálně rozloučili se zimou a přivítali se 
s vytouženým jarem. 

Morana byla slavnostně shozená z mostku po za-
recitování básničky „Zimo, zimo táhni pryč“ a vymě-
nili ji za jarní strom s písničkou „Na jaře“. Za ozdobení 
stromečku vděčíme dětem ze třídy tygříků.

 
DIVADLO LEONKA

V březnu jsme ve školce mohli přivítat například 
Divadlo Leonka s divadelní hrou o Skřítkovi Vítkovi. 
Akce proběhla ve třídě „Tygříků“, programu se účast-
nily všechny třídy včetně přípravné. Celé předsta-
vení bylo laděné do jarní atmosféry, třídu zdobilo 
krásně namalované plátno coby kulisa, jarní květiny, 
loutky zvířátek a barevné kostýmy. 

Hra pojednávala o  jarní náladě v  lese, kde fi gu-
rovala krásná víla, ve spolupráci s  loutkou Skřítkem 
Vítkem, loutkou čarodějnicí a  sazečkou květin. 
Tyto postavy měly za úkol provést děti poučným 
a humorným příběhem o lakomství a  jak se takové 
chování může vymstít. Zároveň po celou dobu byla 
přítomna jarní nálada, kterou dotvářely tematické 
písničky, do nichž se děti aktivně zapojovaly jak tan-
cem, tak zpíváním. Dětem se divadélko moc líbilo. 

MUZIKOTERAPIE
Dalším březnovým zpestřením byla Muzikoterapie. 

V pátek 31.3. jsme si  vyzkoušeli dopoledne s muziko-
terapií, motivovanou jako výlet do Afriky. Děti se moh-
ly setkat s netradičními hudebními nástroji a přitom si 
představovat život afrických zvířat a domorodců. 

Paní lektorka vzbudila zájem především píšťalka-
mi znějícími jako papoušek nebo opice. Dále zazněl 
déšť, šumění moře, sluneční paprsky, a mnoho dal-
šího. To všechno se dá vyjádřit pomocí hudby a hu-
debních nástrojů. Děti na konci odcházely s  netra-
dičním zážitkem a dobrou náladou.

 
DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ NA SŠPS VE ZLÍNĚ

Do třídy Veverek dochází od začátku školního 
roku na svoji praxi studentky třetího ročníku Střední 
pedagogické školy ve Zlíně. Jako poděkování si pro 
naše děti připravily divadelní představení. Byli jsme 
pozváni na jejich školu, která se nachází ve Zlíně na 
Jižních Svazích. 

Nasedli jsme do objednaného autobusu a  mířili 
na střední školu plní očekávání. Děti zde mohly vidět 
hned tři pohádky – O Sněhurce, O Budulínkovi a na 
závěr O Zlatovlásce. Kromě krásných kostýmů a kulis 
musíme ocenit herecké umění budoucích paní uči-
telek. Děkujeme za možnost zúčastnit se tak propra-
covaného představení, které nadmíru naplnilo naše 
očekávání.

DĚTI NA STARTU
Předškoláci se každý týden těší na úterý, kdy tráví 

dopoledne hodinu s projektem Děti na startu.  Ten 
již třetím rokem vede paní trenérka Michaela Bařino-
vá, která si získala naše malé sportovce. Zábavnou 
formou se děti seznamují s pohybem a sportem. Učí 
se správně běhat, dělat kotrmelce, skákat, ale i  pa-
dat. Velmi oblíbené jsou míčové hry. Proto jim paní 
trenérka v dubnu zpříjemnila hodiny Dětí na startu 
návštěvou profesionálních hráčů a trenérů. 

 V  úterý 4. dubna se děti seznámily s  děravými 
míčky, které  patří neodmyslitelně k fl orbalu. Malým 
sportovcům se věnovali trenéři ze zlínského Lions 
klubu a těm se  podařilo v dětech probudit nadšení 
pro tento sport. Hned další úterý nás navštívili bývalí 
reprezentanti a hráči ragby. Děti se ihned do šišaté-
ho míče zamilovaly. Svůj podíl na tom měl i profesi-
onální hráč ragby Lio, který pochází z  jihovýchodní 
Afriky. Děti se zábavnou formou seznámily s pravidly 
hry, osahaly si šišatý míč, ale hlavně se jim rozšířily 
obzory, jak je možné trávit volný čas.

Kolektiv MŠ Želechovice nad Dřevnicí
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Školní rok je ještě stále v  plném proudu a  to 
znamená, že naši žáci i  učitelé pilně pracují – 
doma, ve škole i na pódiu. V březnu jsme pro své 
kamarády z  1. stupně ZŠ Želechovice připravili 
koncert s  názvem „Od houslí až po basu“. Sku-
tečně jsme jim představili všechny smyčcové 
nástroje a  s  pomocí spolužáků z  Liptálu i  celou 
hudeckou kapelu. Zároveň vrcholí přípravy na 
závěrečná vystoupení a  pro několik žáků to bu-
dou vystoupení sváteční, absolventská. Přijďte 
se podívat na výsledky naší práce na Závěrečný 
koncert ZUŠ Morava s absolvenstkým vystoupe-
ním do sálu Sokolovny Želechovice ve středu 17. 
května 2023. Pokud si raději užijete komornější 
hudební prostředí, nechte se pozvat na smyčco-
vou besídku do knihovny ZŠ Želechovice v pátek 
28. dubna 2023. O tom, že se i pedagogové ZUŠ 
Morava umí poprat s trémou, jsme se přesvědčili 
na tradičním Učitelském koncertu v obřadní síni 
Magistrátu města Zlína. Klasiku i  jazz tu zahráli 
také učitelé z pracoviště Želechovice a nechyběl 
ani Komorní orchestr. Těšíme se na Vás na některé 
z našich dalších akcí a děkujeme všem za podpo-
ru a přízeň.

 
Mgr. Jitka Rafajová

vedoucí pobočky ZUŠ Morava
v Želechovicích nad Dřevnicí

e-mail: rafajova@zusmorava.cz
mobil: 720 978 708
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ZLÍNSKÝ DÍL ŽELECHOVIC OD TŘICETILETÉ VÁLKY PO OBDOBÍ VLÁDY MARIE TEREZIE

Poslední článek jsme zakončili Bočka-
jovskými vpády do našeho kraje v roce 
1605. Uzavřela se éra dlouhého období 
míru, rozvoje řemesel a  obchodu, ale 
také přibývajících svobod předbělohor-
ského obyvatelstva. 

Třicetiletá válka přinesla i  k  nám na 
Valašsko desítky let drancování, násilí, 
strachu, beznaděje a všeobecného mo-
rálního úpadku, které náš kraj nezažil od 
dob Husitství a bojů mezi králi Jiřím Po-
děbradským a Matyášem Korvínem. Vy-
střídala se u nás vojska snad z celé Evro-
py, ať už to byli Španělé, Poláci, Dánové, 
Švédové či uherští povstalci Gabriela 
Bethlena podpořeni tureckými oddíly. 
Místní obyvatelé v  boji o  holé přežití 
museli neustále lavírovat mezi útěkem 
do okolních lesů, kde nalézali úkryt před 
rabujícími vojáky a potřebou obdělávat 
svá pole a starat se o hospodářství, kte-
ré zajišťovalo základní potraviny. Kromě 
války samotné zasahovaly kraj i přírod-
ní pohromy a epidemie nemocí. Chudí 
Valaši se přidávali nezřídka na stranu 
protihabsburskou a  do tohoto povstá-
ní se údajně zapojilo až 5 000 obyvatel. 
Novým zlínským pánem se stal Kryštof 
Karel Podstatský z Prusinovic, jehož rod 
neměl zrovna pochopení pro vzpurné 
poddané. V  roce 1642 se Valaši spojili 
se švédským vojskem a společně ovlád-
li Olomouc, Kroměříž, Holešov a  hrad 
Lukov. O rok později však seveřané od-
táhli a místní obyvatelstvo zůstalo osa-
mocené proti mocným Habsburkům. 
Porážka na sebe nedala dlouho čekat 
a v roce 1644 přišly kruté exekuce. Po-
praveno bylo 84 povstalců. Ze zlínské 
poloviny Želechovic to byli Jan Batík, 
Jura Hrčka a Pavel Ležatků. Z poloviny 
vizovické pak Jan Třabelka, všichni obě-
šeni. Nastalo také zatýkání, odzbrojová-
ní a  soupisy obyvatel i  jejich majetků. 
Díky tomu víme, že fojtem zlínského 
dílu naší obce byl Vašek Holý a purkmi-
strem Pavel Bříza. V celém kraji výrazně 
poklesl počet obyvatel a zhruba třetina 
gruntů zůstala opuštěna. Ve Zlíně sa-
motném bylo před válkou evidováno 
asi 200 usedlostí, po jejím skončení pak 
jen 82. Ze západní poloviny Želechovic 
máme záznamy z roku 1671, kdy se zde 
nacházela škola, pálenice, haltýř a pod-

danský mlýn. Zaznamenáno bylo 19 
usedlostí, z toho 2 pusté. 

Po válce se naplno rozjela násilná 
rekatolizace a  všeobecné omezování 
svobod a aktivit obyvatel. Dříve tak vz-
kétajícímu rozmachu cechů, řemesel 
a  obchodu byl nadlouho konec. Vrch-
nost se začala vzdalovat obyčejným 
poddaným. Roku 1655 se zlínského 
panství ujal rod Šeréniů, který se na-
víc vymezil jazykovou bariérou, neboť 
v této době již se jednalo o poněmče-
nou šlechtu. Ve Zlíně se jeho zástupci 
také příliš často neobjevovali a neměli 
velký zájem o rozvoj města a okolních 
vesnic. Soustředili se spíše na své sídlo 
v Lomnici u Brna, kam ze Zlínska přesíd-
lili desítky místních, zejména šikovné 
řemeslníky, ale i  schopné a  vzdělaněj-
ší měšťany. To byla pro zdejší kraj také 
velká ztráta. Zajímavé je, že přesídlen 
byl i  nějaký Mikuláš, blízký příbuz-
ný Jana Klabíka, rektora želechovské 
školy a  místního varhaníka a  sběrate-
le dobových písní. Do Lomnice se tak 
zprostředkovaně dostaly jedinečné 
kancionály, jichž byl právě Klabík au-
torem. V  roce 1660 zasáhla naše údolí 
mohutná povodeň, která rozvodnila jak 
Dřevnici, tak i  její přítoky a  způsobila 
velké škody na hospodářstvích, která 
se ještě zdaleka nevzpamatovala z hrůz 
Třicetileté války. Přes nezájem vrchnosti 
bylo snahou osídlit a  začít znovu ob-
hospodařovat opuštěné grunty. Zlínu 
zůstalo právo pořádat jarmarky a  i  to 
bylo jedním z pilířů postupného, avšak 
velmi pomalého křísení řemeslné výro-
by. Významně však stoupla hodnota ze-
mědělství, které bylo základem výživy 
obyvatelstva a dalšího rozvoje. Koncem 
17. a začátkem 18. století sužovaly náš 
kraj nájezdy uherských povstalců, tzv. 
Kuruců z východu. Snad v této době se 
proslavila želechovická „Stráž“, kde byly 
zapalovány varovné vatry v případě blí-
žícího se nebezpečí. Rovněž na blízké 
hoře se ukrývali obyvatelé Slavičína. Po 
několik měsíců tam přežívali v drsných 
podmínkách. Ze strachu před krutými 
Uhry se pod širým nebem v hlubokých 
lesích rodily děti a  umírali staří a  ne-
mocní. Dodnes na památku toto místo 
nese název „Slavický kopec.“ Podrobně-

ji jsme si o  těchto událostech povídali 
v jednom ze starších článků.

Roku 1712 se Zlín a  okolní vsi, opět 
včetně části Želechovic, dostaly do ma-
jetku rodu Rotalů a  pomalu se začalo 
blýskat na alespoň o  něco lepší časy.  
Rotalům kromě Zlína patřily i  Napaje-
dla a  Kvasice. V  době, kdy paství držel 
Adam Jáchym, byl v  naší obci, kolem 
roku 1737 barokně přestavován kostel. 
Celá stavba byla překlenuta a přistavěn 
presbytář – kněžiště. Právě zlínský pán 
daroval na celé dílo cihly. Zrekonstru-
ována byla i  fara, kde se od roku 1755 
usadil lokální kaplan, byť ještě závislý 
na zlínském faráři. Samostatná farnost 
v Želechovicích byla založena až v roce 
1843 a  Ondřej Sýkora prvním farářem. 
Po Adamu Jáchymovi z Rotalu se moci 
chopila jeho dcera Marie Terezie, pro-
vdaná Khevenhüllerová (jmenovkyně 
vládnoucí panovnice celé monarchie). 
Po dlouhé době to byla první majitelka 
panství, která zde trávila značné množ-
ství času a  ke Zlínsku získala osobní 
vztah. Tehdy byly na náměstí vztyčeny 
sochy sv. Floriána a  sv. Donáta, které 
tam můžeme nalézt dodnes. Rovněž 
zlínský zámek procházel významnou 
rekonstrukcí. Pro nás však toto období 
připomíná i  bolestné selské povstání 
a  krvavý 15. prosinec 1767 ve Vido-
vách. Také na pověstných hraničních 
kamenech (například u  6. zastavení 
naší naučné stezky) se tak objevují pís-
mena MTVK (Marie Teresie von Kheven-
hüller). Roku 1771 u  nás došlo k  číslo-
vání domů. Č.p.1 se dodnes nachází na 
křižovatce ulic Přílucké a Batalické, kde 
stála první usedlost, ke které od Zlína 
dorazila komise. 

Pavel HURTA

Použitá literatura: 
ČERNÝ, M.: Pod zlínským rynkem. Statu-
tární město Zlín.2007
POKLUDA, Z.: Sedm století zlínských dě-
jin. ESPRINT Zlín, s.r.o. 2006
PEŘINKA, F.V.: Vizovický okres. Vlastivě-
da Moravská, 1907.
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SMĚSNÝ 
KOMUNÁLNÍ 
ODPAD

4. 1. 18. 1. 1. 2. 15. 2. 1. 3. 15. 3. 29. 3. 13. 4. 26. 4.

10. 5. 24. 5. 7. 6. 21. 6. 5. 7. 19. 7.  2. 8. 16. 8. 30. 8.

13. 9. 27. 9. 11. 10. 25. 10. 8. 11. 22. 11. 6. 12. 20. 12.

SÁČKOVÝ 
SVOZ 
PLASTŮ

2. 1. 30. 1. 27. 2. 27. 3. 24. 4. 22. 5. 19. 6. 17. 7. 14. 8.

11. 9. 9. 10. 6. 11. 4. 12. 1× MĚSÍČNĚ - Svoz plastů v letošním roce ve vybraná PONDĚLÍ

SÁČKOVÝ 
SVOZ 
PAPÍRU

26. 1. 23. 3. 18. 5. 13. 7. 7. 9. 2. 11. 28. 12.

1× ZA 2 MĚSÍCE - Svoz papíru v letošním roce ve vybrané ČTVRTKY

Mobilní svozy 22. 4. 10. 6. 16. 9. 4. 11.

Nebezpečný odpad 22. 4. 16. 9.

SMĚSNÝ 
ODPAD
SVOZ 1× ZA 14 
DNŮ - NEDO-
STUPNÁ MÍSTA

13. 1. 27. 1. 10. 2. 24. 2. 10. 3. 24. 3. 7. 4. 21. 4. 5. 5.

19. 5. 2. 6. 16. 6. 30. 6. 14. 7. 28. 7.  11. 8. 25. 8. 8. 9.

22. 9. 6. 10. 20. 10. 3. 11. 17. 11. 1. 12. 15. 12. 29. 12.

SVOZY ODPADŮ V ROCE 2023
QR kód vás přesměruje na 

internetové stránky obce 
na informace o aktuálních 

svozech odpadu

Františka Jašková 85 let
František Vajdák 85 let
Božena Brunclíková 85 let
Erika Šubová 80 let
Věra Vajdáková 80 let
Jiří Robek 80 let
Rostislav Buček 80 let
Jitka Kaláčová 75 let
Eva Pištěková 75 let

Vlastimil Špendlík 70 let
Karel Křivánek 70 let
Vladimír Maloň 70 let
Václav Mareček 70 let
Iva Brázdová 70 let
Simona Stuchlíková 65 let
Milan  Čechmánek 65 let
Dana Háblová 65 let

OZNAČOVÁNÍ ODPADNÍCH NÁDOB OBČANŮM
V měsíci dubnu, v řádných termínech svozu směs-

ného komunálního odpadu, bylo zahájeno označo-
vání – čipování odpadních nádob. Čipování probíhá 
postupně, pracovníky technických služeb. Ve dvou 
termínech byla takto označena většina popelnic 
v  centru Želechovic nad Dřevnicí, v  termínu 10-12. 
května 2023 bude probíhat na Pasekách a v dalším 
termínu dočipování těch nádob, které nebyly na-
chystány k označení.

Sledujte prosím pozorně naše webové stránky, 
hlášení rozhlasu, e-mailové zprávy případně aplikaci 
mobilní rozhlas, všude o  přesných termínech čipo-

vání informujeme. V případě nepříznivého počasí se 
doba může samozřejmě změnit. Očipovaná nádoba 
je označena zeleným štítkem „HOTOVO“. Instala-
ci čipu si zároveň může každý občan zkontrolovat 
i vizuálně. U plastové nádoby je červený kulatý čip 
zespodu pod límcem přišroubován na levé straně, 
u kovových je černý kulatý čip zřetelně vidět zepře-
du.     

Nádoba se po instalaci čipu, při výsypu, automa-
ticky načte a bude zaznamenána i hmotnost obsahu. 
Odpadne tím pádem pracné a dosti nepřesné, ma-
nuální načítání obsluhou.

Zároveň bychom chtěli poprosit občany, aby při 

výměně nebo pořízení další nové popelnice již ku-
povali pouze nádoby plastové. Nově pořízené ko-
vové již nebudou načipovány, a proto ani ze strany 
svozové fi rmy vysypány. 

Nakonec znovu apelujeme na všechny občany, 
aby snižovali množství nevytříděného – směsného 
odpadu a chystali pouze plné popelnice. Jeho množ-
ství, v přepočtu na osobu, má největší vliv na slevu 
při výpočtu poplatku za odpad. Šetříte nejen svoji 
peněženku, ale i životní prostředí kolem sebe.

Mnoho slunečných dní 
a málo směsného odpadu přeje,

Marie Pantálková, referentka



PLACENÁ INZERCE


